
 

2018/34729√ 

     

Bezoekadres: 

Limburglaan 10 

NL-6229 GA  Maastricht 

Postbus 5700 

NL-6202 MA Maastricht 

postbus@prvlimburg.nl 

Tel  + 31 43 389 99 99 

Fax  + 31 43 361 80 99 

www.limburg.nl 

IBAN –nummer: 

NL08RABO0132575728 

BIC-code: RABONL2U 
  

 

Provinciale Staten 

van Limburg 

 

Cluster    FIN Behandeld N.M.G. van Wieringen-Bonten 

Ons kenmerk  2018/34732 Telefoon +31 43 389 71 18 

Uw kenmerk  -      Maastricht 29 mei 2018      

Bijlage(n)  2 Verzonden 

 

30 mei 2018      

 

 

Onderwerp 

Schriftelijke vragenronde Jaarstukken 2017 

 

 

Geachte Staten, 

 

Bij het aanbieden van de Jaarstukken 2017 op 25 april 2018 bent u uitgenodigd tot het indienen van 

schriftelijke vragen over de Jaarstukken 2017. De fracties CDA, GroenLinks, LOKAAL-LIMBURG, 50Plus, 

SP, Volkspartij Limburg en VVD hebben van deze gelegenheid gebruik gemaakt. 

 

In de bijlage bij de brief treft u in het kader van de PS-behandeling op 22 juni 2018 de antwoorden op 

deze vragen aan. 

 

Daarnaast worden stukken behorend bij de beantwoording van de schriftelijke vragen vertrouwelijk ter 

inzage gelegd van 30 mei 2018 t/m 22 juni 2018. Omdat in deze bijlagen gegevens zijn opgenomen die 

de financiële belangen van de provincie kunnen schaden en deze bedrijfsgevoelige informatie bevatten 

over andere organisaties en personen leggen wij, gelet op artikel 25 van de Provinciewet en artikel 10, 

tweede lid, aanhef en onder b, van de Wet openbaarheid van bestuur, geheimhouding op voor deze 

bijlagen. Het ontwerpbesluit in dezen treft u in de bijlage aan. 

 

Gedeputeerde Staten van Limburg 

 

 

 

voorzitter 

 

 

 

secretaris 
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Bijlage 1 

 

 

 

 

 

 

 

Schriftelijke vraag- en antwoordronde 
 
 

Jaarstukken 2017 
 
 
 
 
 
 
 

Provincie Limburg 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                   Maastricht, 22 juni 2018 
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Leeswijzer 
 

 

De beantwoording van de schriftelijke vragen van de Statenfracties over de Jaarstukken 2017 dient als 

volgt gelezen te worden: 

 

Ø De vragen en antwoorden zijn inhoudelijk gerubriceerd conform de indeling van de Jaarstukken 

2017; 

 

Ø De formulering van de vragen is letterlijk overgenomen. Eventuele typefouten zijn gecorrigeerd; 

 

Ø De nummering van de fracties is gehandhaafd.  
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 Algemeen 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

39. In de begroting van 2017 stond dat 

er een activistisch optreden werd 

verwacht van het huidige College 

en/of de Provincie in 2017. Naar 

aanleiding hiervan heeft de 

Volkspartij Limburg tijdens de 

vragenronde de vraag gesteld:  

Vraag 4 bij begroting 2017: Wilt u 

voorbeelden noemen van 

activistisch optreden dat verwacht 

wordt in 2017?  

Het antwoord hierop was: 

Het College is dagelijks actief, 

interactief en activistisch aan de 

slag. Op diverse dossiers zal 

Limburg haar inbreng leveren of dat 

nu bij de formateur, het nieuwe 
Kabinet, de departementen Brussel, 
Luxemburg, Düsseldorf, Berlijn of 
Chengdu is. Binnen Limburg zal het 
College ook in 2017 actief uitvoering 
geven aan de door uw Staten 
vastgestelde 25 beleidskaders en 
uitvoeringsprogramma ́s samen met 
de Limburgse samenleving.  

 

VRAAG: Kan het College van GS 

nu exact aangeven op welke 

dossiers deze activistische houding 

is toegepast? 

Welke resultaten dit heeft gehad? 

De concrete afspraken over de te bereiken 

resultaten hebben wij gemaakt bij de 

Programmabegroting 2017, zoals door uw 

Staten vastgesteld. Op dat niveau 

rapporteren wij nu met de Jaarstukken 

2017. De Jaarstukken 2017 geven 

daarmee ook een overzicht ten opzichte 

van de verschillende 

voortgangsrapportages, zoals uw Staten 

die eerder reeds hebben ontvangen ten 

opzichte van de eerder vastgestelde 

beleidskaders. En concreet op uw vraag: 

op alle dossiers waarbij het passend is. 
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Document Memorie van Toelichting 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

GroenLinks 1. Memorie van toelichting 

Er wordt melding gemaakt dat er tot 

en met 31 december €198 miljoen 
aan Europese middelen binnen is 

gehaald voor 400 projecten. Kan er 

een uitputtend overzicht van deze 

projecten inclusief middelen worden 

verstrekt? 

Een overzicht zal ter inzage worden 

gelegd.  

Volkspartij 

Limburg 

53. VRAAG: Welke concrete uitkomsten 

zijn er in 2017 behaald als het gaat 

om grensoverschrijdende 

investeringen? 

Het begrip ‘grensoverschrijdende 
investering’ leggen wij uit als investeringen 
in grensoverschrijdende projecten. De 

Voortgangsrapportage Internationalisering 

2017 geeft een goed beeld van de stand 

van zaken en resultaten van de 

grensoverschrijdende samenwerking met 

onze buren, inclusief een overzicht van 

alle Interreg-projecten. Daarnaast zal een 

overzicht ter inzage worden gelegd van 

alle Limburgse projecten die vanaf 2015 

tot nu toe Europese middelen hebben 

ontvangen (zie ook antwoord op vraag 1 

van GroenLinks). 

Volkspartij 

Limburg 

26. 

 

Memorie van toelichting  

Pagina 7 laatste alinea : 

“kennispartners en alle Limburgers 
om hiervan te profiteren” 
Pagina 9 eerste alinea: ”een kans 

om alle Limburgers te laten 

profiteren” 
 

VRAAG: Wat is/wordt bedoeld met 

alle Limburgers? 

Wij bedoelen hiermee ‘alle inwoners van 
de Provincie Limburg’. 

Volkspartij 

Limburg 

27. VRAAG: Kan worden uitgelegd wat 

wordt bedoeld met profiteren?  

Wij bedoelen hiermee ‘voordeel hebben 
van’.  

Volkspartij 

Limburg 

28. VRAAG: Is GS het met de VL eens 

dat helaas niet alle Limburgers 

kunnen profiteren van het huidige 

beleid? 

De relatie tussen de welvaart en het 

welzijn van alle Limburgers en ons beleid 

is genuanceerder. Wij hebben gesteld dat 

de aantrekkende economie en structurele 

groei ertoe leiden dat Limburgers kunnen 

profiteren van de kansen die zich nu en in 

de komende jaren voordoen. Met de 

investeringen in deze coalitieperiode 

scheppen wij hiertoe mede de 

voorwaarden. In het bijzonder wijzen we in 

dit verband op onze inzet in het kader van 
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Document Memorie van Toelichting 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

de Sociale Agenda Limburg 2025, 

waarmee wij ons richten op Limburgers in 

een kwetsbare positie en het versterken 

van de gezondheid en participatie. 

50Plus 3. Memorie van Toelichting 

Pag. 11  2.1 

Zin; En met Vlaanderen en 

Noordrijn Westfalen geven wij 

invulling enz. enz. 

Vraag  

Valt onder deze trilaterale 

chemiestrategie ook onderzoek 

naar verdere groene opwekking van 

waterstof? 

De partijen, die de trilaterale 

chemiestrategie hebben ontwikkeld, kijken 

nadrukkelijk naar het energievraagstuk 

voor de chemische sector. Vlaanderen is 

voor dit energie-onderdeel de trekkende 

partij. Alle mogelijke maatregelen, die een 

positieve impact op deze problematiek 

hebben, worden bekeken. Waterstof wordt 

in de huidige strategie desalniettemin niet 

met naam en toenaam genoemd. 

50Plus 4.  Vraag  

Sinds 2013 schijnt er door 

ondertekening van een 

overeenkomst met Hycologne een 

samenwerking te zijn tussen 

Vlaanderen Nederland (meer 

speciaal Brabant) en Noordrijn 

Westfalen op het gebied van 

onderzoek en toepassing van 

waterstof (zie website waterstofnet) 

Participeert de Provincie Limburg 

actief/passief in deze 

samenwerking? 

Waterstofregio 2.0 is een Interreg VA 

project binnen Interreg Vlaanderen-

Nederland. Limburg is hierin geen 

projectpartner. Er is dus geen directe 

actieve betrokkenheid. Er worden mogelijk 

wel op passieve wijze stakeholders uit 

Limburg uitgenodigd voor bijeenkomsten 

en conferenties die in het kader van dit 

project worden georganiseerd. 

Volkspartij 

Limburg 

29. Pagina 13:  

“MKB Sectorplan Limburg heeft 

geleid tot het succesvol invullen van 

250 vacatures in ‘krapteberoepen’ 
en dat het aantal Euregioscholen in 

het primair en voortgezet onderwijs 

is gestegen tot 58.” 
 

VRAAG: Om welke 

“krapteberoepen” gaat het hier?  
 

 

 

 

 

 

Wat is de werkwijze geweest?  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Het MKB Sectorplan Limburg richt zich op 

beroepen die door het UWV als 

‘krapteberoep’ worden aangemerkt. Het 
zijn beroepen waar tekorten in zijn of in 

gaan ontstaan. In Limburg gaat het 

voornamelijk om banen in de techniek, 

bouw, ICT of logistiek. 

 

Het MKB Sectorplan richt zich vooral op de 

kleinere MKB’er (<25 medewerkers). Met 
deze werkgever wordt het gesprek 
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Document Memorie van Toelichting 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Is het College van plan dit plan uit te 

bouwen?  

aangegaan over het HR-beleid: welke 

competenties hebben medewerkers nodig 

en welke hiervan ontbreken nog? Waar er 

sprake is van een overschot van personeel 

wordt de match gemaakt met een ander 

bedrijf waar een tekort ontstaat. De match 

wordt waar nodig gerealiseerd met behulp 

van scholing en begeleiding.  

 

Er worden in het kader van ‘Zo WERKt 
Limburg’ verschillende initiatieven 
ontwikkeld, gericht op het invullen van 

krapteberoepen. Daarbij zijn zowel de 

arbeidsmarktregio’s als 
werkgeversorganisaties en O&O-fondsen 

betrokken. Hierbij worden de ervaringen uit 

het MKB-sectorplan meegenomen. 

Volkspartij 

Limburg 

30. Pagina 14: 

Daarbij zetten wij in op versterking 

van Philharmonie Zuid Nederland 

en onze provinciale musea. 

VRAAG: Hoe staat het met de 

opvatting van politicus Koopmans 

dat de Rijksoverheid een van de 

Limburgse provinciale musea zou 

moeten erkennen als 

“Rijksmuseum”? 

Er is geen wijziging in de visie en inzet van 

Gedeputeerde Staten, zoals vastgelegd in 

het Uitvoeringsprogramma Cultuur  

2018-2019 en door u onderschreven bij de 

behandeling daarvan in de 

Statencommissie Cultuur & Samenleving 

d.d. 19 januari 2018: “Inzetten, in 
samenwerking met het 

Bonnefantenmuseum en het Museumplein 

Limburg, op de erkenning van één activiteit 

of programma van deze musea als zijnde 

van bijzondere kwaliteit en van nationaal 

belang en de bekostiging daarvan door het 

Ministerie van OCW of door een 

Rijksfonds.”   
De lobbyvoering hiervoor is momenteel 

zeer actueel vanwege het AO Cultuur in de 

Tweede Kamer op 30 mei a.s. inzake o.a. 

de recente brief van de Minister van OCW 

‘Cultuur in een open samenleving’. 

VVD 1. Memorie van toelichting, blz. 14: 

“Met de regeling Bibliotheek en 

Maatschappij zijn we 

laaggeletterdheid tegen gegaan.” 
Deze zin wordt in de jaarrekening 

zelf (blz 82) nogal genuanceerd. 

Naar onze mening is er geen sprake van 

een (beoogde) nuancering. De nadere 

subsidieregels ‘Bibliotheek en 
Maatschappij’ is een instrument om 
projecten die laaggeletterdheid tegen gaan 

te ondersteunen. 

De door de nadere subsidieregels 

‘Bibliotheek en Maatschappij’ 
ondersteunde projecten dragen bij aan het 
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Document Memorie van Toelichting 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

voorkomen en verminderen van 

laaggeletterdheid op verschillende 

locaties, afgestemd op één of meerdere 

specifieke doelgroepen, zijn divers, 

experimenteel en innovatief van aard en 

lokaal en/of regionaal effectief. De 

projecten vanuit de Limburgse bibliotheken 

of -gemeenten en samenwerkingspartners 

en bondgenoten geven een extra impuls in 

het bereiken én ondersteunen van 

laaggeletterden. Dit gebeurt zowel op 

preventief (voorschools, primair- en 

secundair onderwijs) als op curatief 

gebied. 

VVD 2.  Wat is de reikwijdte van de 6 

ondersteunde projecten? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ad A 

Vanuit de nadere subsidieregels 

‘Bibliotheek en Maatschappij’ zijn tot nu 
toe de volgende projecten gesubsidieerd: 

 

      In 2017: 

1.   Stichting Openbare Bibliotheek 

Brunssum + Bibliotheek 

Landgraaf/Onderbanken 

Project:  

laagdrempelig en wijkgericht 

taalaanbod in de gemeenten 

Brunssum, Onderbanken en 

Landgraaf. 

Subsidie: € 24.250,00 

Einde looptijd: 1 juli 2019 

 

2.   Bibliorura Roermond 

Project: Realisatie schoolbibliotheek 

VMBO Niekée (Roermond/Midden-

Limburg) 

Subsidie: € 32.200,00 

Einde looptijd: 1 oktober 2018 

 

3.   Biblioplus Bergen en Gennep 

Project: Realisatie van een Taalhuis 

t.b.v. de gemeenten Bergen en 

Gennep 

Subsidie: € 45.000,00 

Einde looptijd: 15 augustus 2019 

 

4.   De Domijnen Sittard 
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Document Memorie van Toelichting 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Project Pop-up mobiel digi-letterloket 

op diverse locaties in de gemeenten 

Sittard-Geleen, Beek, Stein en 

Schinnen 

Subsidie: € 43.951,00 

Einde looptijd: 1 juli 2019 

 

5.   Gemeente Kerkrade   

Project: Wijkgerichte aanpak (Noord-, 

Oost- en West Kerkrade) 

laaggeletterdheid   

Subsidie: € 23.148,80 

Einde looptijd: 1 september 2018 

 

6.   De Domijnen Sittard 

Project: Intensivering leesbevordering 

in de reeds gerealiseerde 

schoolbibliotheken in het primair 

onderwijs binnen de gemeente Echt-

Susteren (kernen Echt, Susteren, 

Maria-Hoop, Roosteren, Nieuwstadt, 

Koningsbosch en Pey-Echt)  

Subsidie: € 45.000,00 

Einde looptijd: 1 juli 2019 

 

      In 2018: 

1.   Bibliotheek Venlo 

Project ‘Samen genieten van 
voorlezen’ d.m.v. wijkgerichte inzet 
van de Voorleesbus op diverse 

locaties in de gemeente Venlo 

Subsidie: € 45.000,00 

Einde looptijd: 1 juli 2020 

 

2.   Bibliotheek Kerkrade e.o.   

Project: Realisatie van een 

schoolbibliotheek op 7 basisscholen 

binnen de gemeente Kerkrade   

Subsidie: € 44.364,00 

Einde looptijd: 1 maart 2019 

 

3.   Bibliotheek Meerssen 

Project: realisatie Taalhuis Meerssen 

en daarbinnen geboden aanbod van 

diverse taal- en/of 

digivaardigheidscursussen alsmede 
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Document Memorie van Toelichting 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hoeveel deelnemers hebben er 

gebruik van gemaakt? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Wat was het feitelijke resultaat op 

de laaggeletterdheid? 

spreekuren op het gebied van met 

laaggeletterdheid verweven 

basisvaardigheden, thema’s en 
problematieken op gebied van o.a. 

juridisch, gezondheid en arbeidsmarkt. 

Subsidie: € 34.720,00 

Einde looptijd: 1 mei 2022 

 

Daarnaast zijn wij momenteel in gesprek 

over potentiële aanvragen van de resp. 

bibliotheken Gulpen-Wittem, Maastricht, 

Peel en Maas en Roermond 

 

Ad B 

Voornoemde projecten lopen nog. 

Concrete eindresultaten in termen van 

aantallen deelnemers en effecten op de 

laaggeletterdheid zijn op dit moment nog 

niet aan te geven. Daarbij wijzen wij er op 

dat er geen sprake is van eenduidige 

definities van ´laaggeletterdheid´ en 

classificaties van laaggeletterden (soorten, 

niveaus, mate van).  

 

Ad C 

Zie hiervoor bij ad B. 

VVD 3. Op blz. 16 van de Memorie van 

Toelichting lezen wij boven aan de 

pagina dat met Heerlen, Maastricht, 

Sittard-Geleen en Venlo en 7 

middelgrote steden afspraken zijn 

gemaakt over 

herstructurering van wijken. De 

opsomming van de wijken vinden 

wij op blz.106. Afspraken met Venlo 

zien wij niet in één of meerdere 

projecten terug.  

Welke afspraken zijn met Venlo 

gemaakt? 

Het eerste tekstgedeelte op blz. 16 (de 

eerste 3 zinnen) heeft betrekking op 

Product 2.4.1 Binnenstedelijke 

Ontwikkeling. Met vier grote steden 

(waaronder Venlo) en 7 middelgrote 

gemeenten zijn afspraken gemaakt.  

 

De 4
e
 zin die daarop volgt, heeft betrekking 

op 11 herstructureringsprojecten die vallen 

onder Product 2.4.2. Herstructurering in 

wijken. Destijds zijn op verzoek van Venlo 

geen afspraken met Venlo gemaakt over 

herstructureringsprojecten. 

50plus 5.  Pag. 16 2.4 

Na het vaststellen van het 

coalitieprogramma is recentelijk 

door het kabinet vastgesteld dat 

Nederland van het gas af moet. Dit 

schijnt voor de huiseigenaar een 

kostenpost van gemiddeld 15 tot 20 
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Document Memorie van Toelichting 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

duizend euro te betekenen. 

 

Vragen 

Is deze beleidswijziging voor het 

College redenen om de paragraaf 

energie aan te passen? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Wordt daarbij in overweging 

genomen om huiseigenaren te 

ondersteunen bij deze transitie? 

 

 

 

 

 

 

 

Wordt overleg gevoerd met de 

netwerkbeheerder Enexis zodat niet 

alle gasleidingen verdwijnen terwijl 

ze waarschijnlijk zeer goed 

bruikbaar zijn voor groengas en 

waterstofgas? 

 

 

 

De Jaarstukken 2017 zien toe op de 

resultaten conform afspraken in de 

Programmabegroting 2017. Het ligt 

daarmee niet voor de hand om aan de 

hand van actuele ontwikkelingen de 

jaarstukken aan te passen op de 

Programmabegroting van vorig jaar. De 

recente ontwikkelingen passen echter nog 

steeds bij de inzet zoals verwoord in het 

coalitieakkoord ‘In Limburg bereiken we 
meer’. Wij geven door middel van een 

Limburgs aanbod aan het Rijk invulling 

aan de ambities van het Kabinet. Zie 

hiertoe het Limburgs aanbod (GS 2018-

25875) en de vertaling daarvan in de 

Voorjaarsnota 2018, waarbij wij vooruit 

kijken naar de Programmabegroting 2019 

en verder (GS 2018-30757). 

 

Het financieringsinstrument Duurzaam 

Thuis biedt huiseigenaren reeds diverse 

mogelijkheden voor ondersteuning in de 

warmtetransitie. Daarnaast wordt in het 

proces om te komen tot het LEKTA 

bekeken welke (aanvullende) 

ondersteuning voor diverse doelgroepen 

nodig is in de energietransitie en welke rol 

van de Provincie daarbij hoort.  

 

Wij voeren nauw overleg met Enexis in het 

kader van de energietransitie. Wij hebben 

een overeenkomst met Enexis gesloten 

die specifiek inzet op de warmtetransitie. 

Hierin wordt primair gekeken naar warmte 

infrastructuur, maar de toekomst van 

bestaande gasleidingen en eventuele inzet 

daarvan (middels groen gas, waterstof of 

anderszins) voor de verduurzaming van de 

gebouwde omgeving wordt ook 

meegenomen. 

VVD 5.  Memorie van toelichting blz. 17:  

“Voor het heuvelland zullen wij in 

2018 door wateroverlast tot 

Uit nieuwe studies blijkt dat de in het POL 

2016 beschreven ambitie 1:100 als 

beschermingsniveau in stedelijk gebied in 
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Document Memorie van Toelichting 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

aanpassing van onze ambities 

moeten komen om de gestelde 

normen te bereiken.” 
Wordt hier bedoeld: Om een 

veiligheid van 1 op 100 jaar kans te 

bereiken is meer geld nodig dan 

beschikbaar? 

Zit er een verschil in ambities en 

normering?  

De zin suggereert dat de normen 

wel haalbaar zijn, maar dat daar de 

ambities voor moeten worden 

bijgesteld.  

Gebeurt dat met meer geld? 

veel gevallen in Zuid-Limburg als gevolg 

van de klimaatveranderingen niet haalbaar 

zal zijn. De huidige norm is 1:25. Om 

disproportionele kosten en een te grote 

impact op het landschap te voorkomen is 

met het Waterschap een nieuwe strategie 

voor de aanpak van wateroverlast in het 

Heuvelland afgesproken. Hierover hebben 

wij u bericht bij de 2e Afwijkingen-

rapportage 2017 en separaat via een 

mededeling portefeuillehouder. Over de 

maatregelen zijn en worden per 

stroomgebied afspraken gemaakt met 

betrokken gemeenten, LLTB en 

Waterschap Limburg. Voor een aantal  

gebieden worden maatregelen in 2018 

voorbereid. Voor de financiering hiervan is 

€ 30 mln. in het partnercontract van het 

Waterschap gereserveerd. Het aanpassen 

van de normering is een bevoegdheid van 

Provinciale Staten. (Zie ook GS 2018-

26650) 

50Plus 6.  Pag. 19 2.6 

Mobiliteitsplan Mirt Regionale 

wegen 

Het komt voor dat provinciale 

wegen worden afgestoten/ 

overgenomen door gemeenten. 

 

Vraag 

Wordt van deze wegen een 

overzicht bijgehouden? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Er is een overzicht van de over te dragen 

of over te nemen wegvakken. In het 

wegbeheer hanteren we het uitgangspunt 

dat het beheer en onderhoud van een weg 

wordt uitgevoerd door de instantie die 

deze weg het beste kan beheren. De 

Provincie is in beginsel de aangewezen 

wegbeheerder voor het Regionaal 

Verbindend Wegen Net (RVWN), de 

gemeenten voor het onderliggend 

wegennet. Wegen die in het kader van de 

verkeersafwikkeling een regionale functie 

vervullen, maken onderdeel uit van het 

RVWN. Op dit moment hanteren we de 

gedragslijn dat wegen die geen deel meer 

uit maken van het RVWN niet actief 
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Document Memorie van Toelichting 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

 

 

 

 

 

 

 

Wordt na een bepaalde periode 

geëvalueerd wat de effecten van 

deze overdracht zijn, zowel in het 

kader van de doorstroming op de 

resterende provinciale 

wegen/rijkswegen, als ook op de 

gevolgen voor de gemeenten waar 

deze wegen doorlopen? 

worden over gedragen, maar alleen indien 

daar een concrete aanleiding voor is. Een 

aanleiding kan bestaan uit een aanstaand 

(gezamenlijk) project aan de weg of de 

wens van de gemeente om de weg over te 

nemen. 

 

Effectmetingen worden alleen uitgevoerd 

wanneer daar een concrete 

verkeerskundige aanleiding voor is. Over 

het algemeen heeft de overdracht van het 

beheer geen gevolgen voor het 

functioneren van een weg in het totale 

verkeersnetwerk. Wel wordt in het kader 

van monitoring de algemene 

verkeersontwikkeling op de provinciale 

wegen bijgehouden. Eventuele 

veranderingen zijn dan niet altijd 

rechtstreeks toe te schrijven aan een 

wegoverdracht. 

50Plus 7.  De problematieken rondom de A2 

worden vernoemd, de 

problematieken rondom de A67 die 

minstens even groot zijn niet. 

Vraag 

Waarom is de A67 niet specifiek 

genoemd? 

 

Heeft dit te maken dat er alleen 

maar gewerkt wordt aan een MIRT  

(pag. 126 jaarstukken) 

 

Wanneer is deze weg aan het nog 

steeds toenemend verkeersaanbod 

aangepast? 

Voor de A67 traject Eindhoven-Venlo loopt 

momenteel een MIRT-verkenning als 

onderdeel van Smartwayz. De MIRT-

verkenning A67 duurt twee jaar: van eind 

2016 tot eind 2018. Deze fase moet 

informatie opleveren die nodig is om een 

definitieve voorkeursbeslissing te nemen 

en een besluit over het vervolg. De 

Verkenning bestaat uit vier stappen: start, 

analyse, beoordeling en besluitvorming. 

Momenteel bevindt de Verkenning zich in 

de beoordelingsfase. Uitkomst van dit 

proces is een voorkeursalternatief, dat in 

het najaar van 2018 kan voorliggen. 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  1.1. Investeringsklimaat 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

LOKAAL-

LIMBURG 

1. Blz 23, Beoogde resultaten 2017, 1. 

1.1.5 MAA 

- Wat/hoe hebben wij de klachten 

afgehandeld door het gebruik van 

de volledige baan? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- Voldoet de aannemer aan de 

afgesproken voorwaarden voor de 

exploitatie van de luchthaven na het 

eerste volledige jaar. 

Klachten over het vliegverkeer op MAA 

kunnen worden ingediend bij het Klachten 

Informatie Centrum Luchtverkeer (KICL).  

Dit is een onafhankelijke stichting die ten 

behoeve van de Commissie Regionaal 

Overleg (CRO) luchthaven Maastricht zorg 

draagt voor de registratie, behandeling, 

analyse en rapportage van klachten over 

het vliegverkeer op MAA. Overigens kan 

uit eerste analyses geconstateerd worden 

dat er geen verband is tussen vliegtuigen 

die de volledige baan gebruiken en de 

toename van klachten over het 

vliegverkeer op MAA. Wij bereiden naar 

aanleiding van de actie uit de Commissie 

FEB bij de behandeling van de zesde 

voortgangsrapportage MAA van 6 april jl. 

een mededeling portefeuillehouder voor, 

waarin hierop verder zal worden ingegaan. 

 

De concessienemer exploiteert vanaf 1 juli 

2016 de luchthaven en voldoet aan de 

gestelde voorwaarden. 

Volkspartij 

Limburg 

55. Pagina 24:  

“Daarbij zijn de relaties met de 
belangenorganisaties voor bedrijven 

zoals Ondernemend Limburg (MKB 

Limburg, LWV en LLTB) versterkt.”  
VRAAG: Kan concreet worden 

aangegeven welke wijze zijn deze 

relaties versterkt?  

Waren deze in het verleden minder?  

Wat was de reden dat deze 

versterkt moesten worden? 

Samenwerking vereist een continu overleg 

over elkaars visie en afstemming van 

belangen. Dat gebeurt het ene jaar 

intensiever dan het andere jaar. In 2017 

zijn de banden aangehaald om vanuit een 

gezamenlijk belang te werken aan 

verbetering van de dienstverlening aan het 

MKB.   

Het overleg heeft geleid tot het beter op 

elkaar inspelen van beleidsinhoudelijke 

aspecten. Dat is uitgemond in 

samenwerking bij MKB Dienstverlening 

(MKB-loket), activiteiten rond Human 

Capital Agenda’s, de uitwerking van de 
provinciale detailhandelsvisie en innovatie 

in de agrosector. 

Volkspartij 

Limburg 

56. VRAAG:  Welke financiële 

geldstromen zijn er tussen deze 

organisaties/instituten en de 

Provincie Limburg? 

Er vindt geen structurele financiering van 

de betreffende organisaties plaats. Wel 

krijgt men middelen uit de 

beleidsbudgetten voor uitvoering van 

projecten of deelname aan provinciale 

actieplannen. 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  1.1. Investeringsklimaat 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

57. “Er ontstaan daardoor mogelijk op 
termijn knelpunten in het aanbod 

van vestigingslocaties.” 
VRAAG: Kan deze passage nader 

worden toegelicht?  

 

Om welke sectoren gaat het hier?  

 

Welke regio’s betreft dit? 

Door een aantrekkende economie én de 

excellente ligging van de regio Limburg ten 

opzichte van de zeehavens aan de ene 

kant en het achterland aan de andere kant 

(logistieke hotspot) is er de laatste jaren 

steeds meer vraag naar grote(re), 

voornamelijk logistieke, kavels. Vanwege 

deze toename in vraag en het aantal 

nieuw gerealiseerde vestigingen is het 

aantal beschikbare kavels groter dan 10 

ha schaars. Hierbij dient te worden 

vermeld dat logistieke projecten alsmaar 

groter worden in omvang. Alleen in de 

regio Venlo (Greenport) kan nog in deze 

vraag worden voorzien. Op dit moment 

wordt gekeken of en zo ja waar, mogelijk 

nieuwe locaties kunnen worden 

gerealiseerd. 

GroenLinks 8. Jaarstukken 

Pagina 26: de doelstelling voor 

2019 qua Europese middelen lijkt 

anno 2017 al bereikt. Moet deze 

doelstelling niet verder worden 

aangescherpt? 

Het gaat hier om een 

inspanningsverplichting die geen doel op 

zich is. De inzet van het College is primair 

gericht op structureel tot een betere en 

bredere benutting van Europese fondsen 

te komen ter realisatie van de provinciale 

beleidsambities, ook na afloop van deze 

coalitieperiode. Sinds begin 2016 wordt 

met een monitoringsysteem de realisatie 

van die inspanningsverplichting gevolgd. 

Dat heeft ertoe geleid dat we het 

streefbedrag al hebben verhoogd van  

€ 100 mln. naar € 200 mln. Omdat we 

echter op een (groot) deel van de fondsen 

(met name de hoogtechnologische 

fondsen als Horizon) geen invloed op de 

besteding kunnen uitoefenen en de 

meeste fondsen met een looptijd van 

2014-2020 al grotendeels zijn besteed, is 

verder ophogen van de doelstelling niet 

realistisch. Uiteraard blijven wij ons 

onverminderd inspannen voor het 

verwerven van Europese middelen. 

GroenLinks 9. Pagina 28: hier blijkt dat maar liefst 

€ 74 miljoen investeringsvolume is 
geweest in 2017. Doelstelling was 

Vanwege het aantrekken van één groot 

logistiek project met een investering van  

€ 55 mln. is de doelstelling van € 32,5 mln. 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  1.1. Investeringsklimaat 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

‘slechts’ € 32,5 miljoen. Hoe kan dit 

grote verschil worden verklaard? Dit 

is een doelstelling voor 2020. Moet 

deze doelstelling niet aanzienlijk 

worden bijgesteld? 

ruim overschreden. De overige 

investeringen (7) waren samen goed voor 

€ 19 mln. We verwachten niet dat 
projecten van grote omvang ieder jaar 

zullen worden gerealiseerd. 

GroenLinks 10. Pagina 28: ondanks het veel grotere 

investeringsvolume valt het aantal 

arbeidsplaatsen met 145 tegen ten 

opzichte van de doelstelling van 

260. Hoe kan dit? En hoe wordt dit 

nog verklaard in relatie tot het veel 

grotere investeringsvolume? 

Het acquisitieproject met het grootste 

investeringsvolume van € 55 mln. betreft 
een vestiging die minder arbeidsintensief 

is, dit vanwege het feit dat het 

bulkgoederen en chemische producten 

betreft. Hier gaat het voornamelijk om een 

forse investering in vastgoed, ruimte voor 

opslag en in mindere mate om 

arbeidsplaatsen. 

In aanvulling op de realisering van nieuwe 

vestigingen in 2017 kan vermeld worden 

dat met dank aan acquisitie inspanningen 

rondom verankering van bedrijven zo’n 
250 arbeidsplaatsen zijn behouden in de 

regio, die zonder inzet vanuit Provincie/ 

LIOF mogelijk zouden zijn verdwenen. 

SP 1. 1.1 Investeringsklimaat 

 

Blz. 28: Steefwaarde voor aantal 

bezochte bedrijven in het kader van 

het Investor Development 

Programma was 120 in 2017. 

Uiteindelijk zijn er 107 bedrijven 

bezocht.  

 

Waarom is de streefwaarde niet 

gehaald? 

De doelstelling conform de 

subsidiebijdrage vanuit EZK voor het 

Investor Relations programma staat op 

100 bezoeken per jaar. Voor 2017 was de 

streefwaarde eenmalig hoger gesteld dan 

de vastgestelde subsidiedoelstelling, 

omdat de streefwaarde in 2016 door 

capaciteitstekort bij LIOF niet is gehaald. 

De 107 afgelegde bezoeken in 2017 

hebben het “tekort” uit 2016 

gecompenseerd.  

GroenLinks 11. Pagina 28: wanneer komt LIOF met 

de cijfers? 

De Algemene vergadering van 

Aandeelhouders vindt op 23 mei 2018 

plaats. In deze vergadering wordt de 

Jaarrekening 2017 vastgesteld. Na de AvA 

zullen de operationele en financiële 

resultaten bekend worden gemaakt. 

Volkspartij 

Limburg 

58. Pagina 29:  

“Afstemming dienstverlening aan 
het MKB, zowel met landelijke als 

regionale partners.” 
VRAAG: Welke stappen moeten 

nog ondernomen worden?  

 

Is het doel een soort “een-loket” 

De dienstverlening aan het MKB kent veel 

partijen. Afstemming van activiteiten met 

zowel landelijke partijen als regionale 

betrokkenen is een eerste stap, 

samenwerking een tweede. 

Er ligt momenteel een plan van 

Ondernemend Limburg voor om deze twee 

stappen succesvol te kunnen zetten. De 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  1.1. Investeringsklimaat 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

gedacht?  

Hoe staan de diverse gemeenten in 

dit plan? 

basis daarvoor is de “een-loket-gedachte” 
waarin de Limburgse ondernemer wordt 

geholpen zijn weg te vinden in het 

landschap van dienstverleners. Daar is 

ook een derde stap, financiële 

ondersteuning, voor nodig. In de 

Voorjaarsnota 2018 stellen wij voor om  

€ 0,6 mln. beschikbaar te stellen. 
De grote gemeenten in Zuid-Limburg 

hebben inmiddels ook hun inhoudelijke en 

financiële goedkeuring aan het voorstel 

gegeven. Midden- en Noord-Limburg 

hebben het verzoek om steun nog in 

beraad. 

Volkspartij 

Limburg 

59. Pagina 30:  

VRAAG: Hoeveel Limburgse MKB 

bedrijven zijn er aan de campussen 

gekoppeld? 

Het MKB maakt op verschillende manieren 

gebruik van de campussen. Zie de 

mededeling portefeuillehouder van 19 

december 2017 (2017/88579) ter 

afdoening van Toezegging 8101. We 

beschikken echter niet over exacte 

aantallen bedrijven. 

SP 2. Blz. 31: Er is in 2017 1 

voorlichtingsbijeenkomst 

georganiseerd over het starten van 

een bedrijf.  

 

Hoe succesvol was deze 

voorlichtingsbijeenkomst?  

Hoeveel deelnemers waren hierbij 

aanwezig? 

Starterscentrum Limburg heeft een 

voorlichtingsbijeenkomst in Maastricht 

gehouden. Er waren 110 deelnemers 

aanwezig.  

Omdat het deelnemersveld in 

verschillende stadia van ondernemerschap 

verkeerde (van net  gestart tot beginnend 

aan het oriëntatietraject) valt niet te 

zeggen hoeveel startende ondernemers de 

bijeenkomst daadwerkelijk heeft 

opgeleverd. 

SP 3. Blz. 31: Er zijn in 2017 2 

voorlichtingsbijeenkomsten 

georganiseerd over 

grensoverschrijdend ondernemen.  

 

Hoe succesvol waren deze 

voorlichtingsbijeenkomsten?  

 

 

 

Waar zijn deze georganiseerd? 

En hoeveel deelnemers waren 

hierbij aanwezig? 

 

 

 

 

 

Succes is niet alleen af te meten aan 

deelnemersaantallen. Welke ondernemers 

concrete zaken hebben gedaan, is niet 

gemonitord. 

 

Bij een bijeenkomst in Kanne waren ca 

300 deelnemers aanwezig, waarvan de 

helft uit Nederlands Limburg. 

Bij de Duits-Nederlandse Handelstag in 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  1.1. Investeringsklimaat 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

MönchenGladbach waren ca. 800 

deelnemers aanwezig. Niet bekend is 

hoeveel Limburgse deelnemers er waren. 

Overigens zijn in 2017 ook kleinschalige 

bijeenkomsten over grensoverschrijdend 

ondernemen georganiseerd door private 

partijen. 

GroenLinks 12. Pagina 32: wanneer komt 

Brightlands met de cijfers? 

Conform de afspraken in het kader van de 

Kennis As ontvangen wij de cijfers in de 

maand mei. Op dit moment zijn nog niet 

alle gegevens binnen, zodat wij geen 

volledig overzicht kunnen geven. 

GroenLinks 13. Pagina 33: moeten de 

doelstellingen qua vrachtvolume en 

passagiersaantallen niet in de 

prestatie-indicatoren? Deze staan 

ook als zodanig in de rapportages 

conform Regeling Grote Projecten. 

Bij de begroting 2017 is besloten dat de 

vervoerscijfers van MAA niet als prestatie-

indicatoren worden opgenomen, omdat de 

verantwoordelijkheid voor deze aantallen 

vanaf 1 juli 2016 bij de concessienemer 

ligt. In de herziene basisrapportage grote 

projecten wordt over de vervoersaantallen 

gerapporteerd om te monitoren hoe de 

actuele vervoerscijfers zich verhouden tot 

de ambitie van de concessienemer 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel 1.2. Innovatiekracht 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

GroenLinks 14. Pagina 41: de doelstellingen van de 

Brightlands Maastricht Health 

Campus zijn anno 2017 al 

gerealiseerd, terwijl deze voor 2023 

waren bedoeld. Moeten de 

doelstellingen niet worden 

aangescherpt? 

De indicatoren voor de Health Campus 

hebben betrekking op arbeidsplaatsen en 

nieuwe bedrijven. De arbeidsplaatsen 

worden gecreëerd bij start ups, relevant 

grootbedrijf, het MUMC+ en bij de voor de 

Health Campus relevante faculteiten van 

de UM.  

Op de groei van de arbeidsplaatsen bij 

MUMC+ en UM heeft de 

campusorganisatie geen directe invloed, 

immers de campusorganisatie werkt 

faciliterend en richt zich met name op 

valorisatie van UM en MUMC+ -kennis.  

De campusorganisatie heeft wel een 

directe invloed op het aantal nieuwe 

bedrijven, gezien haar valorisatietaak. 

We zullen deze indicatoren blijven 

monitoren en deze zullen in de toekomst 

zo veel als mogelijk geïntegreerd worden 

in het kader van de samenwerking tussen 

de campuslocaties in Brightlands-verband. 

LOKAAL-

LIMBURG 

2.  Blz. 45, Beoogde resultaten 2017, 

1. 

1.2.4 Smart services / …  (LIME) 
- Wat was het eerste afgeronde 

project 

 

- Waar is de presentatie van het 

jaarplan 2018 

 

 

 

 

 

 

- Hoe staat het met de ontwikkeling 

van de Health Train in het kader van 

de nieuwe wet persoonsgegevens? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De deelprojecten van LIME lopen minimaal 

over de 4-jarige eerste projectperiode, er 

zijn nog geen projecten afgerond. 

 

Het Jaarplan 2018 moest bij het 

vaststellen van de Jaarrekening nog 

vastgesteld worden door Gedeputeerde 

Staten. Dat is op 15 mei 2018 gebeurd en 

daarmee is het Jaarplan 2018 van LIME 

openbaar en te vinden bij de GS-stukken 

op de website van de Provincie Limburg. 

 

Het Personal Health Train-project (PHT) 

voldoet aan alles eisen die de nieuw 

Algemene Verordening Gegevens-

bescherming stelt. Binnen PHT wordt een 

systeem van 'digitale treintjes' ontwikkeld 

die data-uitwisseling mogelijk maken 

tussen datastations (bv. een zorginstelling 

of een MKB eHealthprovider). Deze 

datastations zijn per definitie FAIR 

(Findable, Accessible, Interoperable, 

Useable) waarbij de beheerder/eigenaar 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel 1.2. Innovatiekracht 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

 

 

 

 

 

- bij de start op 11 juli 2016 is 

afgesproken dat er na 2 jaar een 

evaluatie komt. Wanneer kunnen wij 

die verwachten van GS? 

 

 

 

 

 

 

 

- Hoe staat het met de elektronische 

drinkbeker in het kader van 

Machteld Hubers positieve 

gezondheid in de portefeuille van 

mevr. Van Rijnsbergen? 

van het datastation verantwoordelijk is 

voor privacy van gegevens. In de praktijk 

betekent dit dat data die een datastation 

verlaat, altijd encrypted is en dus beveiligd. 

 

Conform de beschikking verwachten we 

dat die tussenevaluatie uiterlijk 1 februari 

2019 aan Gedeputeerde Staten 

aangeboden wordt. Deze tussenevaluatie 

gaat over de periode 1 januari 2017 tot en 

met 1 november 2018. Een 

evaluatierapportage over de periode 1 

januari 2017 tot en met 31 januari 2020 

dient te worden aangeboden voor uiterlijk 

1 mei 2020. 

 

Op dit moment wordt de slimme drinkbeker 

bij een patiënt gebruikt. Eind mei 2018 zal 

het eerste 'ready-to-market' product af zijn 

en begin/medio juni 2018 zal Zuyd 

Hogeschool een aantal exemplaren ter 

beschikking hebben om verder te 

onderzoeken en testen, zodat vervolgens 

de marktintroductie gestart kan worden. 

SP 4.  1.2 Innovatiekracht 

 

Blz. 49: Prestatie indicator vermeld 

“aantal deelnemende bedrijven”.  
 

Waaraan precies deelnemend?  

 

 

 

 

 

 

 

 

En waarom is de streefwaarde niet 

behaald? 

 

 

 

 

 

Deze streefwaarde slaat op het aantal 

(MKB)-bedrijven dat gebruik maakt van het 

innovatie ondersteunend instrumentarium 

voor de maakindustrie en hiervoor 

middelen heeft ontvangen (via het door 

LIOF uitgevoerde programma Limburg 

Makers  of door LIOF ondersteunde 

programma’s als OP Zuid en MIT). 
 

De streefwaarde is niet gehaald, omdat het 

programma Limburg Makers met 

vertraging gestart is. 

Volkspartij 

Limburg 

60. Pagina’s 50 - 54 – 462 Actieplan 

waterrecreatie Midden en Noord-

Limburg 

VRAAG: Kan een overzicht worden 

verstrekt van de 21 projecten? 

Dit overzicht is aan Provinciale Staten 

gestuurd op 23 februari jl. als bijlage bij de 

mededeling Portefeuillehouder inzake 

8242. 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel 1.2. Innovatiekracht 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

61. VRAAG: Kan multiplier van ruim 4 

worden uitgeleefd en onderbouwd? 

In dit overzicht staat aangegeven dat de 

totale subsidie die aan de genoemde 21 

projecten is verstrekt € 1.168.510 bedraagt 

en het totaal aan investeringen in deze 

projecten € 5.142.433. 

Volkspartij 

Limburg 

62. VRAAG: Zijn de 2 projecten 

waarvan de subsidiebeschikkingen 

in 2018 worden/zijn afgegeven 

opgenomen in het getal 21? 

Zijn de 2 subsidiebeschikkingen in 

totaal Euro 339.988 

Dat is correct. 

Volkspartij 

Limburg 

63. VRAAG: Welke projecten zijn dit? - Maasboulevard Kessel 

- Beaver Creek Wake baan 

GroenLinks 15. Pagina 52: er is nog geen enkel 

plan voor een park gemaakt, terwijl 

de doelstelling maar liefst 6 is in 

2018. Gaat dit alsnog gerealiseerd 

worden? Hoe ziet het plan de 

campagne van het college er uit? 

In 2017 zijn we gestart met 10 pilots. Alle 

10 de pilots zijn momenteel in uitvoering. 

De planning is dat deze in 2018 afgerond 

zijn. 

 

Inmiddels zijn voor 3 parken plannen 

opgeleverd op basis van het principe één 

park één plan, waarbij voor een 

maatwerkaanpak is gekozen. Met de 

andere parken zijn wij volop aan de slag 

met het ontwikkelen van een plan.  
In een aantal gevallen zijn we gestart met 

een coachingstraject waarna een definitief 

plan wordt opgesteld. 

VVD 7.  In de beleidsverbinding cultuur-

monumenten-landschaptoerisme 

dringt zich in dit land, naast het doel 

door kwaliteitsimpulsen meer 

toerisme te ontwikkelen, de vragen 

op over overtoerisme en overlopen 

steden. Signalen van bewoners 

uit Maastricht zijn al gesignaleerd.  

 

Is in de beleidsoverwegingen en 

uitvoering hierover nagedacht? Zo 

ja, hoe en met welke 

uitkomst? 

In de tussenbalans van 

Investeringsprogramma Toerisme en 

Recreatie 2016-2019 Onderweg naar nóg  

beter (informerend stuk 21-12-2017) 

hebben we deze ontwikkeling geschetst.  

We zijn gestart met een 

bewonersonderzoek naar de draagkracht 

voor toerisme en recreatie in de regio 

Maastricht-Heuvelland. We verwachten de 

resultaten in het derde kwartaal 2018. Het 

onderzoek wordt uitgevoerd door Toerisme 

Vlaanderen. Toerisme Vlaanderen deed 

hierover al veel ervaring op in een aantal 

Vlaamse bestemmingen. 

50Plus 8.  Jaarstukken  

 

Pag. 53  

Bovenaan staat een financieel 

Zoals op pagina 54 staat vermeld hebben 

deze lasten betrekking op de verwerking 

van maatschappelijk revolverende 

investeringen, welke gedekt worden uit de 
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Onderdeel 1.2. Innovatiekracht 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

overzicht. 

Bij de lasten staat aangegeven dat 

de kapitaalslasten 4 milj. meer zijn 

dan begroot. 

Vraag 

Wat is hiervan de oorzaak? 

risicoreserve Financieel Instrumentarium 

Sturing in Samenwerking. Deze 

investeringen waren bedoeld als subsidie, 

maar zijn in lijn met de Memorie van 

Toelichting bij de Programmabegroting 

2018 verwerkt als agiostorting en worden 

nu afgewaardeerd. 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  1.3. Onderwijs en arbeidsmarkt 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

54. VRAAG: Welke stappen heeft het 

college gezet om de mismatch (zie 

begroting 2017) op de arbeidsmarkt 

te verkleinen? 

Het College heeft in 2017 de opdracht 

gegeven om een aanvalsplan 

arbeidsmarkt op te stellen gericht op het  

verminderen van de mismatch op de 

arbeidsmarkt en gericht op het een goede 

balans tussen vraag en aanbod, zowel in 

kwantitatieve als kwalitatieve zin. Dit plan 

‘Zo WERKT Limburg’ en de 
uitvoeringsstrategie is aangeboden aan 

Uw Staten. 

Volkspartij 

Limburg 

64. Pagina 57:  

VRAAG: In dit hoofdstuk wordt niets 

aangegeven over Universitaire 

opleidingen en de aansluiting 

hiervan op de arbeidsmarkt. Wat is 

het beleid van het College om 

hoogopgeleiden te behouden voor 

onze Provincie? 

De arbeidsmarkt voor hoogopgeleiden 

wordt gekenmerkt door een hoge 

concurrentie (zowel nationaal als 

internationaal).  Onze investeringen in de 

Brightlands Campussen zijn gericht op het 

creëren van een uitdagende onderzoeks- 

en valorisatie omgeving met hoogwaardige 

banen. Daarom zetten we ook in op een 

koppeling van studenten en bedrijven in de 

vorm van onderzoeksprojecten voor deze 

bedrijven om zo de binding te vergroten. 

Daarnaast bieden we, samen met andere 

overheidsorganisaties in Limburg middels 

ons traineeprogramma een breed scala 

aan (hoogwaardige) functies aan voor 

deze doelgroep. 

Volkspartij 

Limburg 

65. VRAAG: Kan het College de 

examenresultaten van het 

vmbo/havo/vwo van Limburg in 

2010 – 2017 afzetten tegen die van 

het landelijk gemiddelde? 

Over deze jaren bestaat geen eenduidige 

vergelijkingsreeks. In zijn algemeenheid 

kan gesteld worden dat de Limburgse 

scholen het op alle niveaus gemiddeld tot 

bovengemiddeld scoren. 

LOKAAL-

LIMBURG 

3.  Blz. 59, beoogde resultaten 2017, 2. 

1.3.1. Arbeidsmarkt 

Actieplan/infomarkt 

grensoverschrijdend werken.  

`Hoeveel nut heeft dit nog wanneer 

we hier tekorten hebben op de 

arbeidsmarkt 

In een grensoverschrijdende arbeidsmarkt 

profiteren zowel werknemers als 

werkgevers aan beide kanten van de 

grens van agglomeratievoordelen die door 

een sterkere economische cohesie met de 

buurregio’s ontstaan. De kans op een 
goede match wordt namelijk op deze 

manier groter. 

 

Het bovenstaande is zowel van toepassing 

op hoog- als op laagconjunctuur. 

SP 5. 1.3 Onderwijs en arbeidsmarkt 

 

Blz. 59: Het aantal gebruikers van 

het arbeidsmarktdashboard is met 

Het betreft voornamelijk beleids- of HR- 

medewerkers van provincies, gemeentes, 

onderwijsinstellingen (MBO/HBO) en 

werkgevers uit de aangesloten provincies. 
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ca. 20% gegroeid.  

Uit wie bestaand deze gebruikers? 

SP 6. Blz. 59: Hoe is de informatie 

geregeld bij grensoverschrijdende 

werken inzake, belasting en 

pensioen? 

Om (potentiële) grenspendelaars goed te 

kunnen ondersteunen en adviseren over 

zaken als pensioen, belastingen en sociale 

zekerheid is er landelijk digitale 

dienstverlening beschikbaar. Daarnaast 

zijn er voor de persoonlijke dienstverlening 

in Limburg langs de Nederlands-Belgische 

en Nederlands-Duitse grens in de 

afgelopen jaren in totaal 4 Grens-

infopunten (https://grenzinfo.eu/nl/ ) en 

Eures 

(https://ec.europa.eu/eures/public/nl/home) 

opgericht. 

SP 7. Blz. 61: Karin Straus is aangewezen 

als ambassadeur Euregionaal 

onderwijs.  

 

Voor welke periode is zij 

aangewezen als ambassadeur en 

wat is de financiële vergoeding die 

hier tegenover staat?  

 

Wat zijn haar prestatie-indicatoren?  

 

Hoe wordt het succes gemeten? 

Karin Straus is tot 30 april 2019 (einde 

coalitieperiode) aangewezen als 

ambassadeur Euregionaal Onderwijs.  

Voor het inzetten van Karin Straus is een 

opdracht verstrekt. Informatie over de 

kosten van de opdracht is door GS als 

vertrouwelijk aangemerkt (GS besluit van 

28 maart 2017) en het contract zal in dit 

kader vertrouwelijk ter inzage worden 

gelegd. 

 

Gedurende de looptijd van de opdracht 

dienen tenminste de volgende 

werkzaamheden in het kader van het 

versterken van Euregionaal Onderwijs te 

zijn verricht: 

a) het leggen van verbindingen tussen de 

regio’s en de verschillende 
onderwijslagen; 

b) het creëren van bestuurlijk draagvlak 

bij verschillende 

onderwijsbesturen/instellingen en 

gemeentelijke overheden; 

c) het agenderen van het thema 

Euregionaal Onderwijs op de 

verschillende overlegtafels; 

d) het versterken van de lobby richting 

Den Haag en Brussel; 

e) het tot stand brengen van een betere 

samenwerking met de beide 

buurlanden;  
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f) het signaleren van kansen en 

mogelijkheden voor de Provincie 

Limburg en/of onderwijsinstellingen; 

g) het gevraagd en ongevraagd 

adviseren van Gedeputeerde Staten of 

leden van Gedeputeerde Staten; 

h) het deelnemen aan een aantal (in 

afstemming met opdrachtnemer) 

geselecteerde overleggremia. 

 

Het succes wordt na afloop van de 

opdracht gemeten aan de hand van 

voornoemde contractueel afgesproken 

prestaties. 

SP 8. Blz. 63: Punt 4, Welke acties zijn er 

ingezet voor de verborgen groepen, 

zoals Neet, Nugger etc? 

Het bereiken van het verborgen 

arbeidspotentieel is een belangrijke 

doelstelling van het programma “Zo 

WERKT Limburg”. Deze groep mensen is 

niet uniform en dus niet op 1 plek of via 1 

werkwijze te vinden. We werken hiervoor 

sterk samen met het bedrijfsleven. 

Werkgevers zullen hun werk anders 

moeten organiseren en op een andere 

manier op zoek moeten gaan naar 

potentiële werknemers. Instrumenten die 

hierbij ondersteunen zijn bijvoorbeeld de 

‘Limburg Aanpak’. Deze aanpak is op 
initiatief van de Provincie Limburg, in 

samenwerking met het Ministerie van 

SWZ, het UWV, de Limburgse 

arbeidsmarktregio’s en het bedrijfsleven, 
door TNO ontwikkeld en richt zich op 

grotere sectorale mobiliteitsvragen. Het 

vinden van onbenut arbeidspotentieel is 

hier een onderdeel van. Voor het kleinere 

MKB gaan we HRM-vouchers inzetten die 

werkgevers ondersteunen met het invulling 

geven aan strategisch HR-beleid.  

Een belangrijk onderdeel van “Zo WERKT 

Limburg” is de bewustwording van de 

Limburgse (potentiële) werknemer van de 

ontwikkelingen op de arbeidsmarkt. Ook 

dit moet bijdragen aan het bereiken van 

het onbenut arbeidspotentieel. 

50Plus 9.  Pag. 63 Onderwijs arbeidsmarkt 

Limburgs werk akkoord 
In de 45 plus regeling zijn, verdeeld over 

drie tranches, in totaal 1.300 trajecten 
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Bereikte resultaten; Aangegeven 

wordt dat 1.500 scholingstrajecten 

zijn gerealiseerd. 

Omdat het scholingsfonds en de 45 

plus regeling is gecontinueerd is 

niet duidelijk hoe die 1500 trajecten 

zijn verdeeld 

Vraag 

Hoeveel trajecten zijn er 

gerealiseerd in de 45 plus regeling? 

gerealiseerd. Deze trajecten hebben 

geresulteerd in ruim 1.000 

werkhervattingen. Deze trajecten komen 

bovenop de 1.500 scholingen die in het 

scholingsfonds zijn gerealiseerd. Van deze 

1.500 scholingen is ongeveer de helft 

ingezet voor de groep werkzoekende  

45 plussers. 
 

SP 9. Blz. 64-64: Punt 5, Hoeveel 

arbeidsplekken heeft de provincie 

zelf via SROI ingevuld?  

Onder het mom van het goede 

voorbeeld geven? 

SROI is een beleidsinstrument gericht op 

aanbestedingen en opdrachten. Bij de 

Provincie als werkgever zijn er geen 

mensen aan het werk in het kader van 

SROI. Wel investeren we in medewerkers 

met een afstand tot de arbeidsmarkt.  

In lijn met de quotumwet betekent dit een 

taakstelling van minimaal 25 banen in 

2019. 

50Plus 10.  Discrepantie realisatie en uitgave 

Bij de “stoplicht” verantwoording 
staat op alle actiepunten een 

groene markering m.a.w. alles 

verloopt volgens planning. 

In de financiële kolom op pag. 64 

bovenaan zien we dat er aanzienlijk 

minder geld is uitgegeven dan 

begroot. B.V. Arbeidsmarkt  

€ 680.000 realisatie € 473.000  

verschil € 207.000. 

Vraag 1 

Hoe kan bij een zo 

aanzienlijkverschil toch alles 

gerealiseerd zijn immers er wordt 

ook aangegeven dat een subsidie 

aanvraag te laat is? 

De doelstellingen van de verschillende 

beleidslijnen zijn meerjarige doelstellingen. 

Deze doelstellingen worden deels 

gerealiseerd door middel van een 

financiële bijdrage en deels door andere 

rollen. In 2017 zijn de doelstellingen mede 

behaald door middel van de verbindende, 

faciliterende en ondersteunende rol. Zo 

zijn er bijvoorbeeld bij het onderdeel 

‘arbeidsmarkt’ samenwerkingen gestart op 

het gebied van het versterken van de 

grensoverschrijdende arbeidsbemiddeling. 

Hierdoor is wel de doelstelling behaald, 

maar zijn er nog beperkt financiële 

middelen ingezet. Deze middelen zijn wel 

noodzakelijk voor het behalen van de 

doelstellingen in 2018. In dit jaar worden 

de samenwerkingsverbanden verzilverd 

door middel van het starten van een 

uitvoeringsorganisatie.  

50Plus 11. Vraag 2 

Waarom worden overschrijdingen 

van (aanvraag) termijnen zo 

makkelijk geaccepteerd het geeft 

o.i. een extra belasting voor het 

Bij het vaststellen van de jaarbegroting 

wordt een inschatting gemaakt van de 

benodigde middelen voor een beleidslijn 

op basis van de contacten met de 

uitvoerders van projecten (de subsidie 
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ambtelijk apparaat en vervuild de 

begroting/verantwoordingscyclus 

doorlopend? 

aanvragers). Deze aanvragers worden in 

de praktijk geconfronteerd met meerdere 

financiers/besluitvormingsniveaus 

waardoor (onverwachte) vertragingen 

kunnen ontstaan. Vanuit het 

maatschappelijk belang van ons handelen, 

worden deze overschrijdingen alsnog 

geaccepteerd. 

  



29 

 

 

Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel 2.1. Sociale innovatie en participatie 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

66. Pagina 72  

Proeftuin positieve gezondheid.  

VRAAG: wordt dit project ook 

uitgerold naar andere regio in onze 

provincie en zo ja, wanneer. 

In alle regio’s in Limburg vinden er diverse 
typen proeftuinen plaats. Alle ervaringen 

worden breed gedeeld. De (resultaten van 

de) proeftuinen die op pagina 72 worden 

genoemd, staan in de belangstelling van 

zorgverzekeraars, gemeenten en 

ministerie van VWS. In dit kader brengt 

minister Bruins op 18 juni a.s. een 

werkbezoek aan de proeftuin noordelijk 

Noord-Limburg. In dit werkbezoek staat 

onder andere de vraag centraal hoe 

gemeenten tot op zekere hoogte 

gecompenseerd kunnen worden met de 

besparingen bij de zorgverzekeraars. Dit 

type vragen dient beantwoord te worden 

voordat brede(re) uitrol plaatsvindt. 

Volkspartij 

Limburg 

67. Weerbaarheid: Herkenning van 

radicalisering onder jongeren. 1600 

jongeren hebben deelgenomen aan 

projecten herkenning radicalisering.  

VRAAG: Hoeveel signalen of 

informaties heeft dit opgeleverd en 

wat is er mee gedaan? 

Het gaat om het weerbaar maken in het 

herkennen van radicalisering. Aan de 

trainingen hebben 1.600 personen en niet 

alleen jongeren deelgenomen. Het betreft 

vooral leerkrachten, ouders, 

moskeebesturen en professionals (zoals 

politie en jongeren- en welzijnswerkers. Zij 

hebben (methodische) handvatten 

aangereikt gekregen hoe (eerste) signalen 

te herkennen en het gesprek erover aan te 

gaan. Wij gaan bij de 1.600 geschoolde 

personen niet na wat het gebruik van de 

aangeboden handvatten oplevert. 

50Plus 12. Pag.74 Sociale innovatie. 

Limburgse proeftuinen, bereikt 

resultaat 

Proeftuinen zijn per 1 Jan 2018 

beëindigd, resultaten komen begin 

2018 beschikbaar. 

Vraag 

We zijn in maand 5 van 2018 zijn 

deze resultaten beschikbaar?  

En worden ze beschikbaar gesteld? 

Op 28 maart 2018 zijn de resultaten 

gepresenteerd tijdens het symposium 

‘Toekomstmuziek in de 
Anderhalvelijnszorg’. De resultaten (o.a. in 
een factsheet) zijn beschikbaar en kunnen 

ook beschikbaar worden gesteld. In de 

tweede Rapportage Actiecentrum Limburg 

Positief Gezond (juli-augustus 2018) gaan 

wij op de onderzoeksresultaten in. 

VVD 6.  Jaarrekening blz. 76: Toelichting 

prestatie-indicatoren: 2. In de 

Voortgangsrapportage Sociale 

Agenda Limburg 2025 hebben wij 

op pagina 28 aangegeven af te zijn 

gestapt van innovaties in tienwijken 

met de laagste ses-status. Wij 

De afwezige tekst staat vermeld op pagina 

28 van de Voortgangsrapportage 2016-

2017: Koers voor een Vitaler Limburg. 
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treffen dat niet aan op pagina 28. 
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50Plus 13. Pag. 81 Cultuur  

De problematiek rond HOVO (hoger 

onderwijs voor ouderen) maakt 

volgens 50 plus duidelijk dat het 

moeilijk is enkele specifieke vragen 

van ouderen zoals de behoefte 

waarin HOVO voorziet onder te 

brengen. Is de cultuur is het 

onderwijs of sociale innovatie. Maar 

de vraag past zelden omdat bijna 

alle begrotingsonderdelen direct in 

verband worden gebracht met 

arbeidsmarkt /werkzaam leven. 

Dat is bij ouderen niet meer van 

toepassing waardoor hun specifieke 

vragen vaak niet passen in de 

kaders die van toepassing zijn voor 

het verkrijgen van ( financiële) 

ondersteuning. 

 

Vraag 1 Hoe wordt tegen deze 

constatering aangekeken? 

Vanuit de provinciale rol ligt de focus van 

het onderwijsbeleid op de relevantie voor 

en voorbereiding op de arbeidsmarkt.  

Conform de doelstellingen uit Human 

Capital Agenda en het aanvalsplan “Zo 
WERKT Limburg!” vindt ons College het 
van belang dat Limburgers, zowel 

jongeren als volwassenen, de mogelijkheid 

hebben om zich te ontwikkelen en zich 

bewust zijn van de noodzaak daarvan. Het 

doelmatig organiseren van dit aanbod is 

een taak van de onderwijsinstellingen.  

Het College is echter van mening dat de 

activiteiten van HOVO, gezien de meest 

bezochte vakgebieden (cultuur/ kunst, 

filosofie en geschiedenis) en de bereikte 

doelgroep (50-60 jaar: 2%, 60-75 jaar: 

90%, 75-82 jaar: 8%), niet bijdragen aan 

de provinciale doelstellingen op het gebied 

van human capital in relatie tot 

arbeidsmarkt. 

50Plus 14. Deze vraag wordt vooral gesteld 

omdat er voorvallen voorkomen  

(niet alleen bij of voor ouderen) 

vaak tijdelijk van aard die om  

(financiële)ondersteuning vragen 

om een voorliggend probleem op te 

lossen maar die niet passen binnen 

de begrotingsstructuur. 

Daarvoor lijkt een calamiteitenpotje 

nodig, en dat heb ik niet ontdekt in 

begroting/verantwoording 

Vraag 2 

Beschikt de provincie over een 

dergelijk calamiteitenpotje? Wat zijn 

de regels om daar een beroep op te 

kunnen doen? 

Er bestaat geen calamiteitenpotje zoals u 

bedoelt. Wel zijn er middelen ingezet 

(‘Onderwijs als schakel’) voor zaken 
waarbij het onderwijs een bijdrage kan 

leveren aan maatschappelijke opgaven op 

andere terreinen zoals sport en 

gezondheid. 

50Plus 15. Pag.82 Erfgoed Fusie SHCL en 

RHCL 

 

Verheugend te constateren dat er 

voorgang zit in de fusie/integratie. 

Echter er is wel het hele jaar 2017 

aan gewerkt en in 2018 wil men 

operationeel zijn 

Tot op heden is er geen noodzaak voor 

extra inspanningen c.q. additionele 

middelen gebleken. De organisaties zijn 

aan zet om in gezamenlijkheid de 

belangrijkste uitgangspunten voor 

integratie te formuleren op basis waarvan 

verschillende scenario’s worden 
uitgewerkt. Op basis van deze scenario’s 
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Een conclusie mag dan zijn dat het 

proces wellicht om moverende 

redenen moeizaam verloopt. 

Vraag 

Zijn er extra inspanningen c.q. 

middelen nodig om het beoogde 

eindresultaat fusie/integratie per 

einde 2018 te realiseren? 

zal de eventuele behoefte aan extra 

inspanningen c.q. middelen in kaart 

gebracht worden. 

GroenLinks 16. Pagina 87-89: gaat het college de 

doelstellingen of erfgoed wel nog 

conform realiseren in 2018? Waar 

zijn mogelijke risico’s? 

Wij zien dat door het erfgoedveld 

opvolging gegeven wordt aan de 

inspanningen die in 2017 onder leiding van 

de externe kwartiermaker Van der Tuuk 

ingezet zijn. Vooralsnog zien wij geen 

aanleiding om te veronderstellen dat de 

doelstellingen in 2018 niet gerealiseerd 

worden. Mogelijke risico is dat het 

erfgoedveld, nu zij verantwoordelijkheid 

pakken en zaken concreter worden, meer 

tijd nodig heeft om met elkaar tot 

overeenstemming te komen. 

Volkspartij 

Limburg 

40. PS heeft totaal geen overzicht op 

alle communicatie-uitgaven en 

mediabestedingen.  

VRAAG: Kan er een totaaloverzicht 

worden gegeven van alle 

communicatie uitgaven in 2017 

aangezien er veel communicatie 

uitgaven zijn versleuteld in diverse 

posten? 

Communicatie ‘over de volle breedte’ 
maakt als zodanig een integraal en 

‘organisch’ deel uit van projecten en 
programma’s. Het Cluster Communicatie 
vervult een rol als adviseur, ‘regisseur’ en 
(mede-)uitvoerder van communicatie in de 

brede zin des woords, maar de 

verantwoordelijkheid voor doelmatige 

communicatie berust bij ‘de inhoud’, i.c. 
programma’s en projecten. Uitgaven in 

dezen maken derhalve in beginsel deel uit 

van de (decentrale)  totaalbudgetten van 

die programma’s en projecten.  
 

Ten behoeve van specifieke 

mediabestedingen, als onderdeel van 

communicatie-uitgaven, geldt de afspraak 

dat deze centraal bij het Cluster 

Communicatie worden gemeld en 

beoordeeld. Het gaat hierbij om 

bestedingen die gericht zijn op 

communicatieve profilering van Provincie 

danwel provinciale programma’s en 
projecten via inkoop van ruimte bij on- en 

offline publieksmedia. (zie ook antwoord 

op vraag 44). 
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Alle overige mediabestedingen 

(voortvloeiend uit wettelijke taken van de 

PL) worden centraal ingekocht via een 

landelijk raamcontract ‘media-inkoop’ van 
de Dienst Publiek en Communicatie (DPC) 

van het Ministerie van Algemene Zaken. 

Dit voor overheden aantrekkelijk 

raamcontract heeft DPC landelijk 

afgesloten met Bureau Initiative. 

 

Er kan derhalve een overzicht van deze 

mediabestedingen worden gegeven. Zie 

bijlage 2. (Zie ook antwoord op vraag 43 

en 50). 

Volkspartij 

Limburg 

41. VRAAG: Zijn de 

aanbestedingsregels altijd gevolgd 

bij de uitgaven van communicatie? 

Ja. 

Volkspartij 

Limburg 

42. VRAAG: Is er ooit sprake geweest 

van staatssteun? 

Nee. 
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Volkspartij 

Limburg 

 

  

De provinciale Staten proberen al jaren een juist/exact beeld en/of inzage te 

krijgen van/in alle media bestedingen van de Provincie Limburg die direct en/of 

indirect en/of versluierd in de provinciale begroting zijn opgenomen. 

Het laatste totaaloverzicht waar de Volkspartij Limburg over beschikt is uit 2006  

 
 

Volkspartij 

Limburg 

 

43. VRAAG: Hoeveel is er in 2017 

totaal uitgegeven aan alle 

mediabestedingen? 

De totale bestedingen in 2017 bedroegen 

€ 400.816,75 (met de kanttekening dat dit 
bedrag inclusief een subsidie ten behoeve 

van Tour de Limbourg en inclusief een 

bijdrage in de productiekosten voor het 

Knoevelemint is, die strikt genomen buiten 

de definitie van ‘mediabesteding’ vallen, 
maar die wij voor de volledigheid hier wel 

opvoeren). 

Volkspartij 

Limburg 

 

44. VRAAG: Welke definitie hanteert de 

Provincie voor “mediabestedingen”? 

Onder de noemer mediabestedingen 

vallen alle kosten die gemaakt worden 

voor inkoop van communicatie-uitingen bij 

media.  

Binnen deze definitie zijn grofweg twee 

hoofdcategorieën te onderscheiden: 

1. Formele bekendmakingen, 

(personeels)advertenties en andere 
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uitingen die voortvloeien uit wettelijke 

taken van de PL; 

2. Advertenties, commercieel-redactionele 

ruimte, advertorials en uitingen die 

specifiek worden ingekocht ten 

behoeve van publieksgerichte 

communicatie c.q. profilering van 

provinciale programma’s en projecten. 

Volkspartij 

Limburg 

 

45. VRAAG: Vallen o.a. 

personeelsadvertenties, wettelijke 

bekendmakingen, provinciale 

pagina’s, advertenties, ingekochte 
redactionele artikelen, 

advertentie/uitingen bij 

sponsoringen ook onder deze 

definitie van mediabestedingen? 

Zie antwoord vraag 44. 

Volkspartij 

Limburg 

 

46. VRAAG: Welke bestedingen worden 

er gedaan in sociale media? 

Voor social media zoals Facebook en 

LinkedIn worden uitgaven gedaan, die 

gericht zijn op het genereren van 

kwantitatief of kwalitatief bereik van 

(groepen van) berichten.  

Volkspartij 

Limburg 

 

47. VRAAG: Welke bestedingen worden 

er gedaan inzake omroepen? 

Er is advertentieruimte bij L1 ingekocht, 

bijvoorbeeld in het kader van ROVL-

campagnes rond verkeersveiligheid. 

 

Voor de volledigheid melden wij voorts dat 

aan L1 een subsidie is versterkt ten 

behoeve van Tour de Limbourg, en een 

deel van de productiekosten van het 

uitzenden van het Knoevelemint is 

vergoed. 

 

Zoals wij Uw Staten op 5-1-2018 

berichtten, is voorts met L1 een 

samenwerking (opdrachtverlening) 

aangegaan ten behoeve van de 

publiekscommunicatie van de Sociale 

Agenda. In 2017 zijn daarvoor echter nog 

geen uitgaven gedaan. 

 

Ten behoeve van communicatie Buitenring 

Parkstad Limburg is mediaruimte 

ingekocht bij streekomroep LOO-tv. 

 

Volkspartij 48. VRAAG: Zijn de 

aanbestedingsregels altijd gevolgd 

Ja 
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Limburg 

 

bij de uitgaven van media? 

Volkspartij 

Limburg 

 

49. VRAAG: Is er ooit sprake geweest 

van staatssteun? 
Nee. Wel is in 2014 een tijdelijke 

marktconforme garantstelling verleend. Die 

had te maken met de overname van MGL 

door Concentra. Deze garantstelling is 

inmiddels weer afgelopen. Hierover zijn 

Uw Staten op 9 maart 2017 per 

mededeling portefeuillehouder 

(2017/15614) geïnformeerd. In juridisch 

opzicht was er geen sprake van 

staatssteun. 
 

Volkspartij 

Limburg 

 

50. VRAAG: Wil GS een nieuw 

overzicht verstrekken over 2017 

zoals in 2006? 

Voor het overzicht dat wij over 2017 

kunnen verstrekken, zie bijlage 2. 

Volkspartij 

Limburg 

68. Pagina 94  

VRAAG: Waarom valt financiering 

training en opleiding jonge 

journalisten onder hoofdstuk 

cultuur? 

Omdat bij de begrotingsopzet Mediabeleid 

onder het begrotingsprogramma Cultuur is 

ondergebracht en de opleiding van jonge 

journalisten daaronder valt.  

Volkspartij 

Limburg 

69. VRAAG: Kan een specificatie 

worden gegeven over de uitgaven 

van € 172.000? 

- Procesbegeleiding snel  

internet Noord- en  

Midden-Limburg                 €  82.000 

- Procesbegeleiding snel  

internet Zuid Limburg         €  35.000 

- Opleiding jonge  

journalisten                         €  55.000 

Totaal                                      € 172.000 

Volkspartij 

Limburg 

70. VRAAG: Zijn er nog andere 

geldstromen met Mediahuis 

Limburg? 

De opleiding van jonge journalisten loopt 

niet via het Mediahuis Limburg en er zijn 

geen andere geldstromen met het 

Mediahuis Limburg. 
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Onderdeel 2.3. Sport 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

71. Pagina 98: 

VRAAG: In hoeverre is er een 

koppeling gemaakt met de sport en 

de gezondheid? (Aangezien er in de 

begroting nog werd aangegeven dat 

Limburgers relatief ongezonder 

leven dan in de rest van Nederland). 

Zijn hier al effecten van de meten? 

Als onderdeel van de werkplannen van de 

sporttakplatforms van de speerpunt-, kern- 

en kanssporten, van Basissport Limburg 

en van het Jeugdsportfonds Limburg wordt 

actief ingezet op sport- en 

beweegactiviteiten van vele duizenden 

Limburgse burgers, jong en oud 

(breedtesport). Deze activiteiten zijn mede 

gericht op het stimuleren van een gezonde 

en actieve leefstijl. 

Meting van gezondheid van de Limburgse 

burgers geschiedt door reguliere 

organisaties, zoals beide Limburgse 

GGD’n en het RIVM.  
Er is een actieve koppeling gemaakt 

tussen de beleidsterreinen Sport en 

Gezondheid (Sociale Agenda Limburg 

2025) door onder meer de versterking van 

een tweetal Limburgse initiatieven die 

beide beleidsterreinen raken, namelijk 

Jongeren Op Gezond Gewicht Limburg 

(JOGGL) en De Gezondheidstoer / 

Team:Fit van de maatschappelijke 

afdelingen van de vier Betaald Voetbal 

Organisaties (BVO’s). Daarnaast maakt de 
ondersteuning van activiteiten van JOGGL 

onderdeel uit van het partnership tussen 

Team Sunweb en Provincie Limburg. 

Volkspartij 

Limburg 

72. VRAAG: Wat is het belang van de 

Provincie Limburg in betaalde 

professionele sportclubs? 

Indien activiteiten van professionele 

sportorganisaties bijdragen aan de 

resultaatdoelen van het provinciale 

(sport)beleid, dan kunnen deze activiteiten 

voor provinciale steun in aanmerking 

komen. Voorbeelden hiervan zijn het 

partnerschip met Team Sunweb en de 

activiteiten van de 4 BVO’s op het gebied 
van talentontwikkeling en de Sociale 

Agenda Limburg 2025. 

LOKAAL-

LIMBURG 

4. Blz. 99, beoogde resultaten 2017, 1. 

(punt 5)  

2.3.1 Sport 

1.400 Kansarme jongeren hebben 

kunnen deelnemen aan 

sportactiviteiten.  

 

En nu?  

Het Jeugdsportfonds Limburg maakt 

sporten en bewegen mogelijk door het 

vergoeden van contributie en/of kleding 

voor kansarme jongeren. Deze vergoeding 

kan jaarlijks aangevraagd worden, 

waardoor kansarme jongeren gedurende 

hun gehele jeugd kunnen deelnemen aan 
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Onderdeel 2.3. Sport 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

 

Zitten ze weer gewoon thuis? 
sport- en beweegactiviteiten. In 2017 is het 

aantal ondersteunde jongeren inmiddels 

gegroeid naar ruim 4.000. 
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Onderdeel 2.4. Stedelijke ontwikkeling 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

73. Pagina 104: 

‘In 2017 werden er dan ook 
middelen ter beschikking gesteld 

aan Heerlen, Maastricht, Roermond, 

Venlo, Sittard, Weert én aan de 

kleinere centra van Horst aan de 

Maas, Valkenburg, Peel en Maas, 

Gulpen-Wittem en Venray.” 
VRAAG: Kan worden aangegeven 

of de uitvoering van alle projecten in 

deze gemeenten op koers liggen? 

GS hebben kennis genomen van de 

gemeentelijke voortgangsrapportages per 

31-12-2017 en geconstateerd dat over het 

algemeen gezien de gemeenten goed aan 

de slag zijn. In een schriftelijke reactie is 

onze formele reactie aan gemeenten 

kenbaar gemaakt. Daar waar feitelijke 

realisatie achterloopt op de planning, wordt 

gewezen op de financiële consequenties, 

indien de resultaten niet c.q. niet binnen de 

gestelde termijnen worden gerealiseerd. 

 

In beschikkingen aan de steden zijn te 

behalen resultaten namelijk aan concrete  

uitvoeringstermijnen gekoppeld. De 

planningen zijn in samenspraak met 

gemeenten tot stand gekomen. Per 

gemeente wordt aan de hand van 

voortgangsgesprekken periodiek de 

voortgang gemonitord, de planning 

besproken en waar nodig bijgestuurd.  

Het beschikbaar stellen van financiële 

middelen (exclusief het verleende 

voorschot) geschiedt eerst, als gebleken 

is, dat de feitelijke gerealiseerde voortgang 

daartoe aanleiding geeft. 

LOKAAL-

LIMBURG 

5. Blz. 104-105, beoogde resultaten 

2017, 1. 

2.4.1 Binnenstedelijke ontwikkeling 

- Hoe realistisch zijn de in de 

convenanten benoemde deadlines, 

zowel bij de grote als bij de 

middelgrote steden. 

- Waar baseert u dat vermoeden op 

In beschikkingen aan de steden zijn te 

behalen resultaten aan concrete 

uitvoeringstermijnen gekoppeld. De 

voortgang van de stedelijke programma’s 
volgt uit de planningen, die in 

samenspraak met gemeenten tot stand 

zijn gekomen en gebaseerd zijn op 

plannen van gemeenten. Per gemeente 

wordt aan de hand van voortgangs-

gesprekken periodiek de voortgang 

gemonitord, de planning besproken en 

waar nodig bijgestuurd. Het beschikbaar 

stellen van financiële middelen (exclusief 

het verleende voorschot) geschiedt eerst, 

als gebleken is, dat de feitelijke 

gerealiseerde voortgang daartoe 

aanleiding geeft. 

GroenLinks 17. Pagina 105: hoe kant het nu dat de 

streefwaarde post memorie is wat 

betreft de programma’s van overige 

Het kader Stedelijke Ontwikkeling richt zich 

in eerste instantie op 4 grote steden en 

Weert en Roermond.  Op verzoek van uw 
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Onderdeel 2.4. Stedelijke ontwikkeling 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

steden? Waarom heeft de provincie 

niet een eigen doelstelling of 

streefwaarde? Nu lijkt de 

streefwaarde geschreven te worden 

naar het aantal steden dat zich 

meldt. Met andere woorden is dit 

wel een juiste prestatie-indicator? 

Staten werden ook andere gemeentelijke 

centra in de gelegenheid gesteld om een 

financiële bijdrage te vragen voor hun 

gemeentelijke ontwikkeling. In de VJN die 

uw Staten op 7 juli 2017 hebben 

vastgesteld zijn de doelstellingen voor de 

programma’s van de overige centra 
opgenomen. Tijdens de 

Stateninformatiebijeenkomst in mei 2017 

heeft u kennis van de diverse stedelijke 

programma’s kunnen nemen. 
 

Per 31-12-2017 hebben 7 gemeenten 

initiatieven ingediend. (Weert en 

Roermond en de gemeentelijke 

ontwikkelingen van Gulpen-Wittem, Horst 

aan de Maas, Peel en Maas, Valkenburg 

en Venray). 

VVD 4.  4. Herstructurering in wijken, blz. 

105-106 Jaarverslag 

“In uw overzicht vermeld GS de 
herstructurering wijk Leuken als 

afgerond 2017”. De belangrijkste 
aanjager voor de herstructurering, 

de uitplaatsing van de sterk 

overlastgevende vleesverwerkende 

industrie uit de wijk en vervangende 

woningbouw, is niet uitgevoerd.  

 

Waarom is deze 

herstructureringsopgave dan 

gemeld als afgerond?  

 

Hoe moet het nu verder met deze 

belangrijke herstructurering en de 

rol van de provincie daarin? 

De bijdrage uit het Regiofonds was 

bedoeld als dekking voor het tekort op de 

grondexploitatie bij de onderdelen Hart van 

Leuken en Sporthalgebied. In de 

beschikking zijn daarnaast meerdere 

resultaatdoelstellingen opgenomen, 

waaronder een onderzoek naar de 

mogelijkheden van verplaatsing van het 

milieuhinderlijke bedrijf. Verplaatsing van 

dit bedrijf is niet als resultaatdoelstelling 

opgenomen. 

Aangezien de gemeentelijke uitgaven in 

‘Hart van Leuken en Sporthalgebied’ 

hebben plaatsgevonden, heeft de 

gemeente eind 2017 inhoudelijk (op alle 

resultaatdoelstellingen) en financieel 

verantwoording afgelegd. Op dit moment is 

een ‘voorlopige vaststellingsbeschikking’ in 

voorbereiding, omdat de meeste 

resultaatdoelstellingen zijn behaald en de 

nog niet gerealiseerde zaken vastgelegd 

zijn in contractuele afspraken. 
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Onderdeel 3.1. Openbaar vervoer en railagenda 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

50Plus 16. Pag.111 Railagenda 

 

In het kader van de doelstelling een 

betrouwbaar openbaar vervoer t 

bieden moet geconstateerd worden 

dat vervoerder Arriva  een nogal 

grillige prijs politiek heeft die bij 

klanten niet in goede aarde valt. 

 

Vraag 

Wordt de provincie geïnformeerd 

aangaande de doorlopende 

aanpassingen van de prijzen die de 

klanten moeten ophoesten?  

 

Zo ja waarom wordt deze 

handelswijze van Arriva 

geaccepteerd? 

Zo nee waarom wordt deze gang 

van zaken geaccepteerd? 

De Provincie Limburg wordt steeds 

geïnformeerd over de prijswijzigingen in 

het openbaar vervoer. Jaarlijks (in 

september) dient Arriva een 

vaststellingsverzoek in bij Gedeputeerde 

Staten, voorzien van een advies van het 

Reizigersoverleg Limburg (ROL). Een en 

ander conform de concessie-afspraken. 

Op basis hiervan stellen Gedeputeerde 

Staten de tarieven vast. Daarnaast dient 

Arriva incidenteel een vaststellingsverzoek 

in voor prijswijzigingen van regionale 

reisproducten die niet voorzien waren bij 

het jaarlijkse vaststellingsverzoek. Ook 

deze worden voorzien van een advies van 

het Reizigersoverleg. 

 

Wij herkennen ons niet in de grillige 

prijspolitiek die u schetst. Uitgangspunt 

voor de OV-concessie Limburg is dat de 

opbrengstverantwoordelijkheid bij Arriva 

ligt. In de concessie (Programma van 

Eisen) is afgesproken dat de 

kilometertarieven maximaal verhoogd 

mogen worden met de daarvoor geldende 

tariefindexen. Voor de overige regionale 

reisproducten is Arriva vrij om zelf de 

hoogte van tarieven voor te stellen. Dit 

gebeurt in overleg met de Provincie 

Limburg en het Reizigersoverleg Limburg. 

LOKAAL-

LIMBURG 

6. Blz 112, beoogde resultaten 2017, 1 

3.1.1Openbaar vervoer  

- In hoeverre kan de provincie 

medeverantwoordelijk worden 

gesteld voor de ontstane situatie 

(Staking).  

Zijn de contracten met Arriva 

dusdanig opgesteld, dat de 

arbeidsvoorwaarden zo slecht zijn, 

dat Arriva over de ruggen van de 

werknemers winst maakt? 

Wordt dit in de hand gewerkt door 

de contractvoorwaarden van Arriva 

met de provincie Limburg?  

Waarom wel of waarom niet? 

De staking waarnaar u verwijst betreft een 

landelijk cao-conflict en is in die zin niet te 

wijten aan specifieke Limburgse 

omstandigheden. 

Vanuit ons contractoverleg tussen 

Provincie en Arriva zijn ons geen signalen 

bekend dat er sprake is van 

arbeidsvoorwaarden die knellen. In de 

nieuwe dienstregeling 2017 zijn enkele 

knelpunten ten aanzien van rijtijden 

aangepast. In een gesprek met 

gedeputeerde Mackus hebben chauffeurs 

aangegeven dat een deel van de 

wijzigingen zeker het verschil maakt. 

Jaarlijks vindt de vaststelling van een 

nieuwe dienstregeling plaats. Daar waar 
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Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

het binnen de mogelijkheden van de 

Provincie ligt zullen we in overleg met 

Arriva kijken naar verbeterpunten en reële 

rijtijden. 

LOKAAL-

LIMBURG 

7. -Wensbusprojecten (blz. 113) wordt 

gesubsidieerd door de provincie en 

uitgevoerd met vrijwilligers.  

 

a. Dit kost volgens LOKAAL-

LIMBURG vaste banen. Wat is uw 

mening wat dat betreft 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Het project Wensbus is geen vorm van 

openbaar vervoer. 

 

a. Op sommige plekken is het aantal reizi-

gers zodanig laag, dat openbaar vervoer 

niet in die behoefte kan voorzien, omdat 

het niet past binnen de uitgangspunten 

van het Limburgnet (OV waar de 

vervoersvraag voldoende is) - ook niet na 

de wijzigingen komend jaar. Wensbussen 

kunnen wel in die behoeften voorzien. De 

wensbus is aanvullend vrijwilligersvervoer 

dat wordt ondersteund door de Provincie 

Limburg. Op lokaal en persoonlijk niveau 

kunnen vrijwilligers van 

wensbusverenigingen vervoer op maat 

bieden. Hierdoor wordt de mobiliteit, zelf-

redzaamheid, en participatie van de lokale 

bevolking gestimuleerd. Door de inzet van 

vrijwilligers is het mogelijk dat 

voorzieningen, familie en vrienden in 

naastgelegen kernen bereikbaar zijn en 

dat inwoners van kleine kernen, buurten 

en wijken langer zelfstandig kunnen blijven 

wonen. Met de wensbus-subsidieregeling 

draagt de Provincie Limburg bij aan de 

bereikbaarheid en leefbaarheid van kleine 

kernen in landelijke gebieden en buurten 

en wijken in stedelijke gebieden in 

Limburg. 

 

Er is sprake van verdringing als door 

oneerlijke concurrentie de ene werknemer 

het brood uit de mond stoot van de andere 

werknemer. In geval van de wensbus is 

sprake van vervoer door vrijwilligers die 

geen vergoeding ontvangen, en een 

vergoeding voor deze diensten 

redelijkerwijs ook niet mag worden 

verwacht. Als de wensbus niet zou rijden, 

zou dit vervoer door vrienden en familie 
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Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

 

 

 

 

b. Wat als de vrijwilligers niet meer 

beschikbaar zijn (krapte op de 

arbeidsmarkt, ziekte, ouderdom) 

 

c. Wie is er voor verantwoordelijk 

wanneer een vrijwilliger brokken 

maakt en daardoor de passagier 

blijvend invalide raakt. Is dit de 

provincie, Arriva, of de chauffeur, of 

is het risico geheel en al voor de 

passagier? 

moeten plaatsvinden. Om deze reden is 

geen sprake van oneerlijke concurrentie 

met de markt. 

 

b. Daar waar geen vrijwilligers beschikbaar 

zijn, zal helaas ook geen vorm van 

wensbusvervoer mogelijk zijn. 

  

c. Alle stichtingen die door de provincie 

gesubsidieerd worden sluiten, conform de 

provinciale subsidievoorwaarden, een 

collectieve wettelijke 

aansprakelijkheidsverzekering af. Via deze 

verzekering worden de risico’s voor 
reizigers en vrijwilligers afgedekt. 

LOKAAL-

LIMBURG 

8. -Wat zijn de eerste resultaten van 

de tellingen op de Maaslijn, 

heuvelland, etc. etc. (blz. 116) 9. 

Reizigerstellingen spoorlijnen. 

In 2017 heeft de Provincie Limburg een 

vijftal metingen laten uitvoeren naar de 

door Arriva in de concessie Limburg 

ingezette treincapaciteit. Dit om te kunnen 

beoordelen of Arriva voldoende 

treincapaciteit biedt op de Maaslijn, 

Heuvellandlijn, Maastricht – Sittard en 

Heerlen – Herzogenrath. Er is gemeten via 

tellingen in de treinen, aantal instappers 

en/of reizigersenquêtes. 

Op basis van de 0-meting is in overleg met 

Arriva een verbeterplan opgesteld om 

capaciteitsproblemen te voorkomen. We 

hebben vervolgens geconstateerd dat er 

slechts in incidentele gevallen sprake was 

van een capaciteitsprobleem (bijv. door 

een uitgevallen rit) en dat in het algemeen 

de materieelinzet van Arriva toereikend 

was. 

GroenLinks 23. 3.1.2. Railagenda 

Pag. 118 Opwaarderen Maaslijn 

 

Vermeld wordt dat er nog geen 

nieuwe einddatum is vastgesteld, 

doordat de discussie in 2017 niet is 

beslecht. De nieuwe einddatum 

wordt Q2 2018 verwacht. 

Behalve een nieuwe einddatum zal 

het budget toch ook moeten worden 

aangepast.  

 

Nadat de scope van het project in het 1
e
 

kwartaal van 2018 duidelijk is geworden, is 

de verdere uitwerking van het project 

bijgesteld. In de uitvraag voor de 

engineering wordt aan ingenieursbureaus 

een werkwijze gevraagd die op zo kort 

mogelijke termijn tot een PIP en een 

technisch ontwerp kan leiden. Op basis 

van de resultaten van deze aanbesteding 

kan naar verwachting in november 2018 

een definitieve planning worden 

gepresenteerd. Mede op basis van de 
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Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Vraag: wat is de reden dat het Q2 

2018 duidelijk wordt terwijl er 

andere factoren onzeker zijn? 

inzichten uit de aangepaste planning kan 

op dat moment ook inzicht worden 

gegeven in de kostenontwikkeling. Wij 

zullen op dat moment uw Staten 

meenemen in deze nieuwe inzichten om 

vervolgens toe te werken naar een PIP. 

Wij achten een concept-PIP eerste helft 

2019 haalbaar, welke vervolgens in 

procedure gebracht kan worden. Als we 

het PIP aan uw Staten voorleggen, zullen 

we daar ook een kredietbesluit bij 

presenteren. 
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Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

CDA 2.  Tramtracé Maastricht-Vaals, 

Fietsverbinding, pag. 131, alinea 

5 

 

Over de tracékeuze bij dit project is 

veel commotie ontstaan op het 

moment dat de plannen concreet 

werden. 

Wat is momenteel de status van dit 

project, waar staan we nu in de 

procedure? 

Tijdens een informatiebijeenkomst op 22 

januari 2018 zijn de plannen voor de 

Trambaanfiets-route aan aanwezigen 

getoond. Hierbij bleek dat de aanwezigen 

van mening waren dat ze onvoldoende 

betrokken waren bij de planvorming, en 

dat bezwaren, verbeteringen en/of 

voorstellen niet geleid hebben tot bijstelling 

van de plannen. 

 

In reactie hierop heeft deputé Eric Geurts 

op 23 januari 2018 in een persbericht 

kenbaar gemaakt dat een 

participatietraject wordt opgestart door het 

oprichten van een aantal werk- en 

klankbordgroepen. Een aantal 

belangstellenden en geïnteresseerden 

heeft zich hiervoor ingeschreven. In de 

periode van 15 mei t/m 5 juli 2018 vinden 

diverse werksessies plaats. 

 

Met dit traject wil de Stuurgroep 

belangstellenden actief betrekken bij het 

oplossen van knelpunten, om zo te komen 

tot een (aangepast) plan dat past binnen 

de doelstelling van de Trambaanfietsroute. 

De Stuurgroep zal een besluit nemen over 

de aangedragen oplossingen. Het streven 

is om zo te komen tot een door allen 

gedragen plan. 

GroenLinks 24. 3.2.2. Fiets 

Pag. 133 prestatie-indicatoren 

 

Aangegeven wordt dat de 

streefwaarde van 100 niet zal 

worden gehaald omdat de 

projectkosten hoger uitvallen en 

daardoor minder projecten kunnen 

worden uitgevoerd.  

 

Vraag: hoeveel hoger en welke 

projecten zullen niet uitgevoerd 

kunnen worden? 

In het Uitvoeringsprogramma Fiets was  

€ 8 mln. beschikbaar voor ondersteuning 
van regionale en lokale fietsprojecten.  

Inmiddels is dit budget in de jaren 2016, 

2017 en 2018 volledig benut voor 

projecten die worden uitgevoerd in de 

periode 2016-2019. De streefwaarde van 

100 was gebaseerd op basis van het 

aantal tot dan toe verleende subsidies. De 

verwachting is nu dat we uitkomen op 

ongeveer 90 projecten. 

Er is geen lijst beschikbaar van projecten 

die niet uitgevoerd kunnen worden, omdat 

er voor het jaar 2018 geen uitvraag meer 

is gedaan richting gemeenten voor nieuwe 

projecten i.v.m. de uitputting van het 
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Nr. Vraag Antwoord 

budget. 

GroenLinks 25. 3.2.5. Onderhoud, beheer en 

rehabilitaties Provinciale wegen 

pag. 138, bereikte resultaten 2017 

onder 2.  

 

Hier wordt aangegeven dat in 

afwachting van de bestuurlijk 

gewenste (objectieve) herijking, 

gepland in 2018, van de bestaande 

projectenlijst de voorbereiding van 

projecten zoals de N271 tijdelijk zijn 

stopgezet.  

 

Vraag: Hoe gaat de herijking plaats 

vinden en welk kwartaal kunnen we 

de resultaten verwachten? 

Op basis van het d.d. 21 december 2017 

door uw Staten vastgestelde 

Mobiliteitsplan Limburg “Slim op weg naar 
morgen” wordt op dit moment een 
afwegingskader uitgewerkt. Met dit 

afwegingskader worden initiatieven en 

projecten (objectief) beoordeeld op nut, 

noodzaak, efficiëntie en effectiviteit. Dit 

kader en de resultaten van de afweging 

zullen als onderdeel van de Begroting 

2019 aan u worden voorgelegd.  

 

Tijdens een werksessie voor de commissie 

MD op 2 juli wordt de werking van dit 

afwegingskader nader toegelicht.  

 

Recentelijk zijn projecten, waarvan de 

voorbereiding tijdelijk was stopgezet, in het 

licht van het mobiliteitsplan opnieuw 

beoordeeld op nut/noodzaak. Voor een 

aantal projecten, waaronder de N271, zijn 

de voorbereidingen weer opgestart. 

GroenLinks 26. 3.2.6 Project Buitenring Parkstad 

Limburg 

pagina 139. Bereikte resultaten 

onder 2. 

 

Vraag: wat is de reden dat er van de 

170 ha streefwaarde pas 119 ha is 

gerealiseerd, waarvan maar 2 ha in 

het jaar 2017? 

In het W2 format is alleen de gerealiseerde 

verplichte natuurcompensatie vermeld. Dat 

is 119 ha. van in totaal 125 ha. De 6 ha. 

verplichte natuurcompensatie, die nog 

gerealiseerd moeten worden, betreffen 

plekken waar de aannemer nog werk 

verricht of recentelijk heeft verricht, zoals 

een deel van de N299 bij Eygelshoven 

waar eerst het asfalt nog verwijderd wordt 

en een cluster percelen gelegen naast de 

verdiepte ligging Vaesrade dat niet eerder 

ingericht kon worden in verband met de 

afwerking van de taluds door de 

aannemer.  

Daarnaast zijn de 45 ha. onverplichte 

aanleg van natuurgebieden gerealiseerd. 

Op deze percelen heeft aanplant 

plaatsgevonden en/of is de ontwikkeling tot 

natuurgebied in volle gang.  

In totaal is dus vanuit het project 

Buitenring op dit moment 119 + 45 = 164 

ha. nieuwe natuur gerealiseerd en zal 

binnenkort nog 6 ha. worden aangelegd. 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  3.3. Limburgse woningmarkt 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

LOKAAL-

LIMBURG 

9. Blz. 149 Beoogde resultaten 1. 

Laatste punt 

3.3.1 Transitie Woningmarkt 

Limburg 

Passend wonen in de buurt 

 

-Wat ziet de provincie als passend 

wonen/passende woning. Waar 

moet deze standaard aan voldoen 

(afmetingen etc.) en voor hoeveel 

personen 

 

 

 

-Wat voor middelen heeft de 

provincie om sociale huurwoningen 

te stimuleren Blz 150. 

 

 

 

 

 

 

 

 

-550 extra sociale huurwoningen . 

Bij LOKAAL-LIMBURG rijst dan de 

vraag met wat voor huur (tot max 

710). Zijn deze ook betaalbaar voor 

mensen met een minimum inkomen 

of mensen in de bijstand 

 

 

 

 

 

 

De Provincie ondersteunt innovatieve, 

kleinschalige initiatieven op het gebied van 

de ontwikkeling van zelfstandige 

woonvormen voor kwetsbare doelgroepen 

middels het kader ‘Passend wonen in de 
buurt’. Deze regeling gaat dus niet over 
standaardisering van woonafmetingen. 

 

Het zorgen voor aanbod aan sociale 

huurwoningen is de primaire 

verantwoordelijkheid van de 

woningcorporaties. Zij kunnen daarbij 

gebruik maken van laagrentende leningen. 

Daarnaast heeft de Provincie in het 

Transitiefonds Limburgse Woningmarkt 

(TLW) middelen beschikbaar, zowel als 

lening en als subsidies voor het stimuleren 

van (sociale) huurwoningbouw. 

 

De meeste sociale huurwoningen worden 

door de woningcorporaties verhuurd. De 

woningcorporaties verhuren sociale 

huurwoningen conform de gewijzigde 

Woningwet en moeten tenminste 90% van 

de vrijkomende sociale huurwoningen (met 

een huurprijs tot € 710,68) toewijzen aan 
hun doelgroepen. De belangrijkste 

doelgroep van woningcorporaties zijn 

huishoudens met een inkomen beneden  

€ 36.798 (prijspeil 2018). De 

woningcorporatie moet jaarlijks ten minste 

80% van de vrijkomende sociale 

huurwoningen aan die groep toewijzen en 

volgens de wettelijke regels voor 

zogeheten PASSEND TOEWIJZEN 

rekening houden met de draagkracht van 

huurders. 

 

Volkspartij 

Limburg 

74. Pagina 150 Transitiefonds 

Limburgse Woningmarkt 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel 3.2. Bereikbaarheid en mobiliteit 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

VRAAG: Welke 19 projecten 

betreffen dit ? 

 

Project 

Transformeren van koop- naar 

huurwoningen, Brunssum  

Leegstaand vastgoed, Grubbenvorst  

Leegstaand vastgoed transformeren 

naar wonen, Heerlen 

Realiseren van huurwoningen, 

Castenray 

Vergroten verkoopkansen van lang te 

koop-staande woningen door virtuele 

make-over, Limburg 

Realiseren huurappartementen, 

Velden 

Transformeren van winkelbestemming 

naar huurwoningen, Roermond 

(onderdeel convenant Stedelijke 

ontwikkeling) 

Aankopen, opknappen, verkopen aan 

woningcorporatie voor verhuren als 

sociale huurwoningen, Limburg 

Realiseren van sociale duurzame 

huurwoningen, Beesel 

Realiseren van sociale huur-

zorgappartementen, Venray 

Realiseren woningen conform TLW 

(onderdeel convenant Stedelijke 

ontwikkeling), Maastricht 

Transformeren van koop- naar 

huurwoningen voor urgente 

doelgroep, Horst aan de Maas 

Realiseren woningen conform TLW 

(onderdeel convenant Stedelijke 

ontwikkeling), Sittard 

Realiseren woningen conform TLW 

(onderdeel convenant Stedelijke 

ontwikkeling), Heerlen 

Transformeren van leegstaande 

panden naar huurwoningen 

(onderdeel convenant Stedelijke 

ontwikkeling), Weert 

Sloop van woningen en realiseren van 

duurzame sociale huurwoningen, 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel 3.2. Bereikbaarheid en mobiliteit 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Kerkrade 

Transformeren van koop- naar sociale 

huur woningen, waarna sloop, 

Kerkrade 

Transformeren van leegstaand pand 

naar gemengde bestemming met o.a. 

studentenhuurwoningen. (onderdeel 

convenant stedelijke ontwikkeling), 

Venlo 

Huisvesting jonge topsporters, Sittard-

Geleen 

 

 

Volkspartij 

Limburg 

75. Pagina 152: 

VRAAG: Kan de huidige mismatch 

in de woningvoorraad in kaart 

worden gebracht per regio? 

Deze gegevens staan voor de 3 regio’s 
uitgewerkt in de voortgangsrapportage 

Agenda Limburgse Woningmarkt najaar 

2017, welke door PS in november 2017 

voor kennisgeving is aangenomen. 

  



50 

 

 

Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel 3.4. Ruimtelijke dynamiek en kwaliteit 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

76. Pagina 163 Erfpacht 

VRAAG:  Zijn er in 2017 aanvragen 

geweest uit Midden Limburg of uit 

Zuid Limburg? 

In 2017 is met Wyckerveste een 

erfpachtsovereenkomst gesloten voor het 

Par’course terrein (voormalige terrein van 
Leeuwbrouwerij) in Valkenburg. Verder zijn 

er enkele gesprekken gevoerd met 

initiatiefnemers/ gemeenten, doch deze 

hadden vooral een oriënterend karakter. 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel 3.5. Hoogwaterbescherming langs de Maas 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

77. Pagina 167 Hoogwaterbescherming 

VRAAG:  Waarom is er niets 

vermeld  over onderzoek 

verbreding/verdieping 

Lateraalkanaal? 

 

 

 

Is bij uitvoering van plannen 

lateraalkanaal dezelfde 

hoogwaterbescherming nog nodig? 

 

Ons is geen initiatief bekend waarbij het 

lateraalkanaal verdiept en/of verbreed 

wordt. Navraag bij de beheerder van 

rijkswateren (Rijkswaterstaat) leverde op 

dat ook bij hen geen voornemens in die 

richting bestaan. 

 

Zoals aangegeven zijn plannen zoals 

vraagsteller beschrijft, bij ons niet bekend. 

Los daarvan richten de 

hoogwaterveiligheidsmaatregelen zich op 

het realiseren van de wettelijke norm die 

geldt voor de bescherming van inwoners 

en goederen in Limburg. Hiervoor kunnen 

verschillende maatregelen worden ingezet. 

Maatregelen die een onderlinge relatie 

kennen. Dat wil zeggen dat de plaats waar 

en de manier waarop een maatregel wordt 

uitgevoerd, van invloed kan zijn op de 

manier waarop een andere maatregel 

moet worden ontworpen. De opgave om 

het afgesproken beschermingsniveau te 

realiseren, blijft daarbij overeind. 

 

Terwijl er geen maatregelen worden 

voorgenomen zoals de vragen beschrijven, 

liggen er in de omgeving van het 

Lateraalkanaal wel een tweetal mogelijke 

maatregelen die worden meegenomen in 

het proces om te komen tot de Lange 

Termijn Ambitie Rivieren (LTAR). De LTAR 

wordt voor alle rivieren in Nederland 

opgesteld om vervolgens te komen tot een 

rijksstructuurvisie.  

Het betreft de maatregel LKW-zuid en 

noord waarmee ten westen van het 

Lateraalkanaal het aanwezige 

retentiegebied wordt aangepast en de 

maatregel verlagen van de Dam aan de 

oostkant van het Lateraalkanaal in 

combinatie met het verbeteren van 

toeristisch recreatieve ontsluiting van het 

gebied. 

Voor het verlagen van de Dam 

Lateraalkanaal ondertekende GS samen 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel 3.5. Hoogwaterbescherming langs de Maas 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

met Rijkswaterstaat, Waterschap Limburg 

en gemeente Roermond op 19 maart 2018 

een intentieovereenkomst. Hierin maken 

partijen nadere afspraken over het verder 

ontwikkelen van dit project. 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  3.6. Water 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

SP 10. 3.6 Water 

 

Blad 179. Prestatie-indicatoren bij 

bovenstaande resultaten. 

3.4 Aantal opgeloste knelpunten 

normering wateroverlast (1:100).  

De startwaarde 01-01-2017 is 0, de 

eindwaarde 31-12-2017 is ook 0 

terwijl de streefwaarde voor 2021 is 

39. 

Kunt u dit toelichten? 

Het Waterschap Limburg heeft de 

knelpunten wateroverlast in Zuid Limburg 

geïnventariseerd en opgenomen in het 

programma ‘water in balans’. De 
knelpunten bleken, mede gezien het 

steeds extremer wordende weer, groter 

dan gedacht. Het Waterschap werkt 

samen met partners en omgeving daarom 

aan een aangepaste aanpak, waarin 

bezien wordt in hoeverre de ambitie van 

1:100 haalbaar is (de basisnorm is 1:25). 

Voorstellen tot aanpassing van de 

normering in de Omgevingsverordening 

zullen ter besluitvorming aan Provinciale 

Staten worden voorgelegd. 

In 2017 is gestart met de eerste 

pilotprojecten in Meerssen en Oirsbeek ( 

de leden van de Statencommissies RLN 

en MD zijn over de thematiek 

geïnformeerd tijdens een werkbezoek op 

14 mei 2018). Provinciale Staten zijn 

daarvoor bij brief van 24-04-2018 via 

mededeling portefeuillehouder inzake 

aanpak wateroverlast in het Heuvelland 

over dit onderwerp geïnformeerd. 

Gezien dit proces staat de huidige waarde 

van de opgeloste knelpunten 1:100 nog op 

nul. 

CDA 1. Water, pag. 180, alinea 2 

 

Uit de realisatie van de uitgaven 

voor de wateropgave is in 2017 dik 

7 miljoen uitgetrokken. 

A. Hoeveel van deze uitgaven is 

daadwerkelijk op het boerenerf 

geland, waarbij de 

landbouwbedrijven middelen ter 

beschikking hebben gekregen om 

zelf maatregelen te kunnen nemen 

om de waterkwaliteit en -kwantiteit 

te verbeteren? Graag daar een 

overzicht van. 

B. Hoeveel daarvan is bij het 

waterschap terecht gekomen? 

C. Hoeveel van deze middelen zijn 

naar de natuurorganisaties gegaan 

 

 

De ruim € 7 mln. uitgegeven aan water is 
als volgt opgebouwd: 

Via Deltaprogramma Hoge Zandgronden 

(DHZ) is € 5,3 mln. uitgegeven, via POP3 

€ 1,1 mln. en € 0,6 mln. diversen.  
Hiervan is: 

A. Op het boerenerf is € 1,8 mln. geland; 
B. Het waterschap heeft € 1,8 mln. 
toegekend gekregen, 

C. De gemeentes hebben € 2,0 mln. 
ontvangen en de natuurorganisaties  

€ 0,6 mln. 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  3.6. Water 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

die in onze provincie actief zijn? 

Deze vraag is gericht aan de 

accountant. 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  3.7. Energie, duurzaamheid en milieu 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

31. Mijnbouw 

Pg 17 MvT 

Pg 4 van Statenvoorstel 

Pg 184 - 192 - 193 - 201 - 439 Jaarrekening  

VRAAG: Kan er een exact overzicht worden vertrekt van de financiële 

geldstromen inzake de na -ijlende effecten mijnbouw.  

 

Ook een specificatie van de uitgaven? 

  Antwoord  

Via de Decembercirculaire van het Rijk ontvangen wij jaarlijks een Decentralisatie 

Uitkering voor de uitvoering van de maatregelen die in het kader van de na-ijlende 

effecten van de steenkoolwinning zijn afgesproken. De volgende middelen zijn 

door het Rijk toegezegd: 

 

2017 2018 2019 2020 2021  2022 2023 en 

volgende 

jaren 

€ 2,4 

mln. 

€ 1,4 

mln. 

€ 1,4 

mln. 

€ 1,4 

mln. 

€ 1,4 

mln. 

€ 0,7 

mln. 

€ 0,7 

mln. 

 

Specificatie van de uitgaven is nog niet mogelijk. Op dit moment bevindt het 

project zich nog in de fase van voorbereiding van de uitvoering van de 

verschillende maatregelen. Hierbij wordt intensief samengewerkt met de 

betrokken 12 gemeenten.  Dit betekent dat er nu diverse financiële verplichtingen 

worden aangegaan om deze uitvoering mogelijk te maken. Substantiële uitgaven 

worden in de loop van 2018 verwacht. 

Volkspartij 

Limburg 

33. Pg 184 jaarverslag 

VRAAG:  Is GS op de hoogte van 

de uitgaven van de Stichting 

Calamiteitenfonds? 

Welke bedragen ?  

 

Alleen particulieren? 

 

Gaarne meer informatie? 

In het reguliere overleg tussen 

portefeuillehouder en het bestuur van de 

Stichting Calamiteitenfonds 

Mijn(water)schade Limburg wordt de 

voortgang besproken van de behandeling 

van de aanmeldingen voor 

schadevergoedingen ten gevolge van de 

voormalige steenkoolwinning. Deze 

schadevergoedingsmogelijkheid staat 

enkel open voor woningeigenaren en 

huurders van particuliere woningen. Deze 

laatsten met toestemming van de 

eigenaar. Om voor schadevergoeding in 

aanmerking te komen dient sprake te zijn 

van (een op korte termijn te verwachten) 

onveilige woonsituatie door de aanwezige 

schade ten gevolge van de voormalige 

steenkoolwinning. De Stichting 

Calamiteitenfonds Mijn(water)schade 
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Onderdeel  3.7. Energie, duurzaamheid en milieu 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Limburg verschaft inzicht in de uitvoering 

van de werkzaamheden via de 

Jaarverslagen. Het Jaarverslag over 2017 

dient volgens de statuten van de Stichting 

voor 1 juli a.s. te zijn vastgesteld. 

Desgewenst kunnen wij u dit alsdan 

beschikbaar stellen.  

Volkspartij 

Limburg 

34. VRAAG: Is GS op de hoogte 

waarom 4 aanvragen zijn 

afgewezen? 

Gaarne meer informatie. 

De reden dat deze zijn afgewezen, is ons 

niet bekend. De Stichting is een 

zelfstandig bestuursorgaan. Zij toetst elke 

aanvraag  aan de criteria van de 

schaderegeling. Tegen een afwijzing kan 

aanvrager bezwaar maken op grond van 

de Algemene wet bestuursrecht. Uit de 

gesprekken met de Stichting komt naar 

voren dat afwijzing plaatsvindt als niet 

voldaan wordt aan de criteria van het 

Calamiteitenfonds, i.c. er geen sprake is 

van (een op korte termijn te verwachten) 

onveilige woonsituatie, dan wel de oorzaak 

van de schade niet mijnbouw gerelateerd 

is. 

Volkspartij 

Limburg 

35. VRAAG: Is er bij de provincie 

bekend via welke wegen de 

aanvragen binnenkomen?  

 

Hoe staat het met de bekendheid 

van dit fonds? 

Aanvragen voor schadevergoeding kunnen 

worden ingediend via een 

aanvraagformulier dat te downloaden is via 

de website van de Stichting 

Calamiteitenfonds Mijn(water)schade 

Limburg: 

www.mijnwaterschade.nl. Zij die geen 

toegang hebben tot internet, kunnen een 

aanvraag op papier indienen. 

Via persberichten en krantenpublicaties 

komt de Stichting Calamiteitenfonds 

Mijn(water)schade Limburg  regelmatig in 

de publiciteit. Uit gesprekken met het 

bestuur is ons gebleken van een gestage 

stroom van verzoeken om informatie, 

zowel telefonisch als per mail, over de 

toepassing van de schaderegeling. 

Volkspartij 

Limburg 

36. VRAAG: Hoe wordt verantwoording 

afgelegd door Stichting 

Calamiteitenfonds? 

Aan de hand van periodieke gesprekken 

met de portefeuillehouder en via het 

jaarverslag informeert de Stichting ons 

college. Ook rapporteert zij via het 

jaarverslag verantwoording over haar 

werkzaamheden ten behoeve van het Rijk. 

Met de deelnemende gemeenten heeft de 
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Onderdeel  3.7. Energie, duurzaamheid en milieu 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Stichting Calamiteitenfonds 

Mijn(water)schade Limburg regelmatig 

contact, namelijk zodra een aanvraag uit 

de betreffende gemeente is ingediend. Zij 

ontvangen kopie van de beschikkingen. 

Aldus worden zij op de hoogte gehouden 

van de voortgang en afloop van de 

behandeling van aanvragen. 

50Plus 17. Pag. 185 Energie en duurzaamheid 

 

In zijn geheel blijft 

subsidieverstrekking achter bij de 

planning? 

Vraag  

Ligt hier een oorzaak van in de 

soms complexe regelgeving en 

aanvraagformulieren? 

Wij vernemen geen klachten inzake de 

documentatie behorende bij de 

aanvraagprocedure van deze regeling. 

Investeringen in verduurzaming van 

maatschappelijk vastgoed is voor 

eigenaren en gebruikers van dit vastgoed 

een traject waarbij zowel lokale, 

provinciale en nationale bijdragen mogelijk 

zijn. Juiste timing van aanvragen is hierbij 

van belang om het voor de 

eigenaar/gebruiker zo aantrekkelijk 

mogelijk te maken om te investeren.  

Daarnaast behoren investeringen in 

verduurzaming niet tot de core business 

van de verenigingen en stichtingen, dit 

gekoppeld aan het gegeven dat het inzet 

van veelal vrijwilligers betreft zorgt ervoor 

dat deze projecten in het algemeen een 

lange doorlooptijd hebben. 

LOKAAL-

LIMBURG 

10. blz. 185 en 186 Beoogde resultaten 

punt 2 en 6. 

3.7.1. Asbest en energie 

StimuleringsLENING voor burgers 

vs. Cofinanciering (SUBSIDIE = 

gratis geld!!) voor bedrijven. 

Waarom dit verschil? 

 

Mogen wij concluderen dat de 

provincie meer interesse heeft in de 

werkgevers dan in de portemonnee 

van haar eigen burgers? 

Burgers die duurzaamheidsmaatregelen 

treffen aan hun woning, kunnen direct geld 

besparen op hun energierekening. Middels 

het verstrekken van een lening tegen een 

laag rentetarief worden burgers 

gestimuleerd om deze 

duurzaamheidsmaatregelen te treffen. 

Burgers kunnen tevens in aanmerking 

komen voor rentekorting indien zij 

investeren in levensloopbestendigheids-

maatregelen en/ of het verwijderen van 

asbest.   

 

De Provincie Limburg heeft geen 

specifieke subsidieregeling m.b.t. asbest 

en energie voor bedrijven. Hiervoor heeft 

de Provincie Limburg tevens een lening ter 

beschikking gesteld, namelijk het Limburgs 
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Onderdeel  3.7. Energie, duurzaamheid en milieu 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Energie Fonds.   

De verwijzing naar punt 6, cofinanciering 

(subsidie) voor een grootschalig zonne-

installatie op het dak van warehouse 

Michael Kors betreft een eenmalige 

incidentele subsidie, omdat wij dit project 

zien als een showcase. Bij de ontwikkeling 

c.q. bouw van het warehouse zijn extra 

kosten gemaakt voor de dakconstructie en 

aansluitingen op het elektriciteitsnetwerk, 

om later het zonneproject (ca. 30.000 

panelen) mogelijk te maken. Aanvankelijk 

hebben wij hiervoor een garantstelling (ter 

grootte van 1/6 deel van de extra kosten) 

gegeven. Om een succesvolle aanvraag 

voor SDE+ subsidie mogelijk te maken, 

hebben wij besloten om deze 

garantstelling om te zetten in een subsidie. 

De overige partijen die garant stonden 

voor een deel van de extra kosten hebben 

hetzelfde gedaan. 

50Plus 18. Pag. 188 Evaluatie duurzaam door. 

 Besluitvorming vindt plaats Q1 

2018 dat is gepasseerd.  

Vraag 

Is deze evaluatie beschikbaar? 

De evaluatie Duurzaam Door 2014-2016 is 

uitgevoerd, vastgesteld en aan het 

ministerie van EZ gezonden. Wij zullen u 

hierover nog separaat informeren.   

 

Besluitvorming over een eventueel vervolg 

van Duurzaam Door in 2018 en verder 

moet nog plaatsvinden. Deze 

besluitvorming wacht op een 

projectvoorstel van externe partijen. Dit 

voorstel was voorzien voor maart, maar is 

vertraagd. 

SP 11. 3.7 Energie, duurzaamheid en 

milieu 

 

Blad 189. Product uitvoering milieu, 

Beoogde resultaten – bereikte 

resultaten 

Punt 1/4. Stimuleren innovatieve 

oplossingen m.b.t. Lucht, Geluid en 

Omgevingsveiligheid. 

U schrijft: Wij benutten de platforms 

Lucht & Geluid, omgevingsveiligheid 

….. 
Wie zijn deelnemers in de 

Deelnemers aan de platforms zijn 

ambtelijke vertegenwoordigingen van 

Provincie en diverse Limburgse 

gemeenten, Rijkswaterstaat, GGD’en, 
Veiligheidsregio’s, Natuur en 
Milieufederatie Limburg en enkele 

onafhankelijke deskundigen. 
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Onderdeel  3.7. Energie, duurzaamheid en milieu 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

betreffende platforms? 

SP 12. Er zijn methodes ontwikkeld om 

gebiedsgericht en nauwkeurig 

emissies fijnstof in vergunning te 

beoordelen. Deze is aangeboden 

aan Nederweert: 

Zijn deze methodes vanaf nu voor 

heel Limburg beschikbaar? 

Nee, nog niet omdat het Ministerie van 

Infrastructuur en Waterstaat de methode 

nog niet als zodanig heeft gevalideerd voor 

vergunningsverlening. Wij zijn hierover wel 

in contact met het ministerie. 

SP 13. Ten aanzien van toekennen hogere 

waarden geluidshinder en de 

geluidsbelastingkaart: 

Hoe werkt het systeem van 

toekennen hogere waarden 

geluidshinder? 

 

Wordt de geluidsbelastingkaart 

gebruikt en aangepast indien er een 

toename van geluid voorzien is bij 

nieuw beleid en hoe? 

Bij de aanleg van een nieuwe provinciale 

weg of bij een fysieke aanpassing van een 

bestaande provinciale weg streeft de 

provincie ernaar de geluidbelasting niet toe 

te laten nemen boven de voorkeursnorm. 

Dit is echter niet altijd te voorkomen. In die 

gevallen dat de Provincie heeft 

onderbouwd dat een overschrijding van de 

voorkeursnorm binnen redelijkheid niet te 

voorkomen is, mag de Provincie een 

zogenaamde hogere waarde toekennen 

aan een woning. De Provincie onderzoekt 

dan of maatregelen aan de gevel van de 

betreffende woning nodig zijn om in de 

woning te voldoen aan een wettelijk vereist 

geluidniveau. Zo ja, dan betaald de 

Provincie deze maatregelen. Het systeem 

van hogere waarden volgt uit de Wet 

geluidhinder (hfd. 8a en 8b) en is 

uitgewerkt in de provinciale beleidsregel 

‘vaststellen en wijzigen hogere waarden’. 
Deze zijn te raadplegen op: 

https://www.limburg.nl/onderwerpen/milieu/

geluid/  

 

De Provincie actualiseert elke vijf jaar de 

geluidbelastingkaart. In 2017 is de 

geluidbelastingkaart voor het laatst 

geactualiseerd. De geluidbelastingkaart 

geeft de actuele geluidbelasting weer bij 

woningen en in stiltegebieden als gevolg 

van het verkeer op provinciale wegen. 

Door de uitkomsten van de 

geluidbelastingkaart te vergelijken met 

eerdere geluidbelastingkaarten wordt 

inzichtelijk wat het effect op de 

geluidbelasting is van beleid, projecten en 

autonome ontwikkeling. Indien de 
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uitkomsten van de geluidbelastingkaart 

daartoe aanleiding geven past de 

Provincie haar beleid inzake het 

beheersen van geluid door verkeer op 

provinciale wegen aan. Dit beleid is 

beschreven in het Actieplan 

omgevingslawaai provinciale wegen. In het 

actieplan staat welke maatregelen de 

komende vijf jaar worden getroffen, gericht 

op het beheersen en zo nodig verminderen 

van de geluidbelasting om zo een gezonde 

woon- en leefomgeving te bevorderen. 

Voor meer informatie zie: 

https://www.limburg.nl/onderwerpen/milieu/

geluid/ en 

https://www.limburg.nl/actueel/nieuws/nieu

wsberichten/2018/mei/Provincale-wegen/. 

50Plus 19. Pag.190 

Naleving wet en regelgeving. 

In de kolom onder 3 wordt 

aangegeven onder beoogd resultaat 

bebording 10 stilte gebieden op 

orde brengen 

Onder realisatie 11 stiltegebieden 

op orde gebracht, 

 

Vraag Waarom 1 meer dan 

gepland? 

De Provincie Limburg inventariseert 

periodiek de ontbrekende stiltegebied 

borden. Op basis van klachten en signalen 

van onze toezichthouders in het 

buitengebied worden de gebieden 

geprioriteerd voor het plaatsen van 

ontbrekende borden. In 2017 was het 

voornemen om in 10 gebieden de 

ontbrekende borden aan te vullen. Het 

plaatsen van de borden gebeurt op ons 

verzoek daartoe door gemeenten. De 

medewerking van gemeenten hierin is 

wisselend. In ons planning houden we 

hiermee rekening. Uiteindelijk zijn er 11 op 

orde gebracht, omdat een gemeente ook 

een gebied op orde heeft gebracht dat 

voor 2018 was voorzien. Hierop was 

vooraf niet gerekend.   

 

50Plus 20. Vraag Welke stilte gebieden worden 

door de provincie bebord, en zijn er 

nog stilte gebieden(aantal) die door 

andere instanties (gemeenten 

natuurorganisaties e.d.,) bebord 

moeten worden? 

Zie antwoord op vraag 19. De bebording 

van de stiltegebieden vindt plaats in 

samenwerking met gemeenten waarin de 

stiltegebieden gelegen zijn. De Provincie 

inventariseert periodiek de ontbrekende 

stiltegebied borden en levert aan 

gemeenten borden, palen en grondankers 

die vervolgens door gemeenten geplaatst 

worden. 
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GroenLinks 27. 3.7.3.uitvoering milieu 

pagina 192 2. Edelchemie 

Vraag 1: hoe kan het dat het 

stoplicht op groen staat terwijl het 

saneringsplan nog niet is 

voorgelegd en wanneer kunnen PS 

het saneringsplan tegemoet zien? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vraag 2: is er al enige zicht op de 

omvang qua kosten, aangezien er 

nog 2,3 miljoen euro voor 

gereserveerd staat? 

 

 

Met de kleurindicatie groen wordt 

aangeduid dat het beoogde resultaat voor 

2017 gerealiseerd is. Het beoogde 

resultaat was sturing continueren op het 

bestuursrechtelijk handhavingstraject 

(Wabo) en nakoming bewaken van 

besluiten die gebaseerd zijn op de Wet 

bodembescherming. In beide gevallen is 

die situatie gerealiseerd. Zo is de 

veroorzaker van de verontreiniging in 2017 

de verplichtingen nagekomen om 

bijvoorbeeld monitoringsgegevens in te 

dienen. Het saneringsplan dient in 2018 

voorgelegd te worden en zal eind 2018 

een bestuurlijke afweging overeenkomstig 

de Wet bodembescherming tot gevolg 

hebben, waarover Provinciale Staten 

zullen worden geïnformeerd. 

 

Er is nog geen zicht op de omvang van de 

kosten, omdat dit samenhangt met het in 

2018 in te dienen saneringsplan (hierin zal 

de keuze van de maatregelen worden 

gerelateerd aan het zoveel mogelijk 

beperken van risico’s zoals bedoeld in 
artikel 38 van de Wet bodembescherming). 

Verwezen wordt naar de beantwoording 

aan Provinciale Staten d.d. 08 mei 2018 

(kenmerk 2018/30027) van de schriftelijke 

vragen van mevrouw C. Brugman inzake 

stand van zaken bodemverontreiniging 

door Edelchemie. 

LOKAAL-

LIMBURG 

11. Blz. 192 Beoogde resultaten punt 2 

3.7.5 Mijnschade  

 

Wat voor acties gaat GS 

ondernemen wanneer de 

verjaringstermijn gehandhaafd blijft 

op de stand van 1974. Hoe gaat de 

provincie als verantwoordelijke 

overheid, dan de gedupeerden 

helpen. 

Belangrijk is om eerst de uitkomsten van 

de behandeling van de Rechtbank op 12 

juli a.s. af te wachten alvorens nu al te 

anticiperen dat de Rechtbank het bezwaar 

tegen door het Rijk gehanteerde 

verjaringstermijn zal verwerpen. Mocht dit 

het geval zijn, dan is de onderbouwing van 

de Rechtbank van dit vonnis bepalend 

welke (eventuele) vervolgstappen gezet  

kunnen worden. Zo staat daarna de 

mogelijkheid voor hoger beroep bij de 

Raad van State open. Afhankelijk van de 
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uitkomst van deze procedure zullen wij ons 

beraden over de eventuele 

vervolgstappen.  Wij blijven van mening 

dat het Rijk de verantwoordelijkheid dient 

te dragen van alle gevolgen van de 

steenkoolwinning in Limburg. 

SP 14. Blad 193. Prestatie-indicatoren 

n.a.v. Mijnwaterschade en 

aansprakelijkheid van het Rijk. 

Hierop is goed ingezet, maar het 

gewenste resultaat is niet bereikt. 

 

Zou het goed zijn om het jaar van 

streefwaarde te veranderen in 2018 

of 2019 om alsnog het gewenste 

doel te bereiken? 

In de Jaarstukken van 2017 is dit niet 

mogelijk. Wij onderschrijven dat het 

wijzigen van de streefwaarden naar latere 

jaren dan 2017 meer recht doet aan de 

huidige ervaringen bij het initiëren van alle 

activiteiten die zijn afgesproken in het 

kader van mijn(water)schade dossier. In 

de Programmabegroting van 2019 zullen 

wij een voorstel  doen voor aanpassing 

van de streefwaarden. 
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SP 15. 3.8 Plattelandsontwikkeling 

 

Blad 210. Punt 5b.Beoogde 

resultaten – bereikte resultaten 

functieverandering is niet 

gerealiseerd. (mede gezien 

prestatie-indicatoren op blad 214 

hectares functieverandering) 

 

Wat is (inhoudelijk) de consequentie 

voor het op tijd bereiken van de 

(hectares) natuurgronden? 

 

Wat is de achtergrond van de 

beleidsbijstelling geweest en met 

welke resultaatverwachting? 

In lijn met afspraken met het Rijk is de 

doelstelling om tot 2027 2.600 ha. 

goudgroene natuur te realiseren. Dit is een 

inspanningsverplichting. De Provincie 

wordt niet op het aantal hectares 

goudgroen afgerekend, maar op de 

kwalitatieve inspanning. Om die reden is 

gekozen voor de focus op de goudgroene 

natuur binnen de N2000 gebieden en 

goudgroene natuur met een significante 

bijdrage aan deze gebieden en/of de 

instandhouding van Europees beschermde 

planten en/of diersoorten. Dit draagt 

immers het meeste bij aan de kwalitatieve 

doelen. Voor zilver- en bronsgroen is dit 

geen inspanningsverplichting. 

SP 16. Blad 212. Punt 9. Uitvoering PAS 

stagneert. (mede gezien prestatie-

indicatoren op blad 214 hectares 

functieverandering) 

 

Heeft u naar aanleiding hiervan uw 

beleid inmiddels bijgesteld zodat in 

een later stadium de doelen alsnog 

ingehaald/bereikt worden? 

In de afwijkingenrapportage voor het 

eerste kwartaal van 2018 is aangegeven 

(zie onderstaande passage) dat er ook in 

2018 rekening dient te worden gehouden 

met een stagnatie in de 

vergunningverlening: “De uitspraken van 

de Raad van State in voorlopige 

voorziening van 9 maart 2018 

(201600617/4/R2, 201609699/2/R2, 

201609715/2/R2, 201609720/2/R2 en 

201609725/2/R2) maken dat er rond de 

vergunningverlening voor de 

gebiedsbescherming (PAS-aanvragen) 

veel gebeurt. Tegelijkertijd vindt ook 

overleg en onderzoek plaats naar de 

effectiviteit van de combi-luchtwassers 

voor veehouderijen. Dit maakt dat opnieuw 

rekening gehouden moet worden met de 

mogelijkheid van stagnatie in de 

vergunningverlening.  

 

Door deze veranderende ontwikkelingen 

heeft er nog geen bijstelling van het 

(uitvoerings)beleid plaatsgevonden. 

SP 17. Blad 219. 3.8.1 Natuur.  

 

Waarom is niet besloten om het 

voordelig resultaat van  € 2.702 van 

 

Het voordelig resultaat is o.a. gevolg van 

de fasering van gebiedsprocessen. Deze 

hebben soms een langere aanlooptijd 
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2017 eenmalig alsnog te besteden 

aan bijvoorbeeld het achterstallig 

onderhoud en werkzaamheden in 

natuurgebieden waarmee 

natuurorganisaties in Limburg, 

beheerders van onze natuur, te 

kampen hebben? 

 

Heeft dit positief resultaat negatieve 

invloed op toekomstige 

begrotingen? 

nodig dan voorzien. Ook ten aanzien van 

het treffen van PAS-maatregelen is vaak 

eerst nader onderzoek nodig. Het blijft wel 

zaak de middelen voor het oorspronkelijke 

doel te behouden om zo de afgesproken 

resultaten te behalen. De restant middelen 

worden met een resultaatbestemming 

doorgeschoven naar 2018 om de projecten 

voort te zetten. 

 

Dit positief resultaat wordt in 2018 ingezet 

voor de voltooiing van de lopende 

projecten. De gelden zijn beschikbaar en 

hebben geen invloed op toekomstige 

begrotingen. 
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Volkspartij 

Limburg 

78. Pagina 223:  

“Dit programma gaat over goed, 
krachtig, integer en transparant 

bestuur, waarbij vanuit onze 

strategische koers de lobby naar 

Den Haag en Brussel, de relaties 

met de buurlanden, (inter)nationale 

fondsenwerving en samenwerking 

met onze bestuurlijke partners 

binnen en buiten Limburg voorop 

staan.” 
VRAAG: Kan worden aangegeven 

hoeveel gelden er door de Provincie 

Limburg zijn binnengehaald vanuit 

Brussel?  

Gaarne opsplitsen per 

portefeuille(houder). 

Er kan geen lijst worden aangereikt per 

portefeuillehouder. De doelstelling voor 

Europese middelen is een gezamenlijke 

verantwoordelijkheid van het college van 

GS. Er wordt een overzicht vertrouwelijk 

ter inzage gelegd van de verstrekte 

middelen die door partners/ondernemers/ 

instanties zijn aangevraagd. 

 

Specifiek bij de EIB geldt het partnerschap 

van de Provincie met Duurzaam Thuis en 

het LEF. 

Volkspartij 

Limburg 

79. VRAAG: Wat vind het College van 

het feit dat er in Limburg de 

slechtste aanrijtijden zijn bij 112 

meldingen? (rapport politie 2018) 

Het college van Gedeputeerde Staten, 

noch de Commissaris van de Koning 

hebben een bevoegdheid in deze. Alleen 

in  het geval er sprake zou zijn van een 

gemeente overstijgende (dreigende) 

verstoring van de openbare orde heeft de 

Commissaris van de Koning als 

rijksorgaan in het uiterste geval een 

mogelijkheid tot het geven van een 

aanwijzing aan de betrokken 

burgemeester(s) over het te voeren beleid. 

Het is echter niet aan het College noch 

aan de Commissaris van de Koning, maar 

aan de regioburgemeester, de politiechef 

van de eenheid Limburg en de landelijke 

korpschef om hier een oordeel over te 

vormen en zo nodig maatregelen te 

nemen.  

Dit laat onverlet dat zowel Gedeputeerde 

Staten als de Commissaris van de Koning 

als rijksorgaan veiligheid van de burgers in 

zijn algemeen belangrijk vinden. 

Volkspartij 

Limburg 

80. Pagina 224: 

TABEL RIJKVEILIGHEIDSTAKEN 

CDK 

 

Het bereikte resultaat hier is bij alle 

5 de punten: “De Commissaris van 
de Koning (CdK) heeft als 

De Commissaris van de Koning heeft 

naast zijn provinciale taken en 

verantwoordelijkheden een aantal 

rijkstaken, zoals in zijn ambtsinstructie (als 

ook in verdragen namens de regering of in 

rechtstreekse opdrachten van de regering) 

zijn verwoord.  Voor de aan de 
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rijksorgaan zijn 

verantwoordelijkheden en 

bevoegdheden ingevuld.” 
VRAAG: Kan er per punt worden 

aangegeven op welke wijze de CDK 

dit heeft ingevuld en wat hiervan de 

resultaten zijn?   

Commissaris van de Koning opgedragen 

taken als rijksorgaan legt hij 

verantwoording af aan de minister van 

Binnenlandse Zaken middels een 

ambtsbericht. De minister heeft de laatste 

ambtsberichten van de Commissaris van 

de Koning welwillend en in dank aanvaard. 

Het ligt niet in de rede dat de Commissaris 

van de Koning als rijksorgaan 

verantwoording aflegt bij Provinciale 

Staten. 

De activiteiten die de Commissaris van de 

Koning als rijksorgaan vervult staan mede 

vermeld in zijn jaarverslag, waarnaar dan 

ook graag wordt verwezen. 

GroenLinks 18. Pagina 226: is er een deadline qua 

tijdplanning wanneer er meer 

duidelijkheid komt inzake de 

bestuurlijke indeling Parkstad 

Limburg? 

Zoals het college van GS sinds 8 

december 2017 (per mededeling 

portefeuillehouder) heeft gecommuniceerd 

is de Minister van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties aan zet bij de 

herindeling Landgraaf-Heerlen. De 

Minister heeft tijdens haar werkbezoek van 

5 maart jl. aan Parkstad aangekondigd dat 

haar Ministerie oriënterende gesprekken 

zal voeren met de gemeenten in Parkstad, 

nadat de nieuwe gemeentebesturen zijn 

geïnstalleerd. De planning en regie is in 

handen van de Minister. 

GroenLinks 19. Pagina 230: waarom was een plan 

van aanpak voor een 

grensoverschrijdende agglomeratie 

eerst wel een doelstelling? Is hier bij 

nader inzien niet goed over 

nagedacht? 

Wij spreken liever van voortschrijdend 

inzicht. Het leek aanvankelijk een goed 

idee om langs een nieuw op te zetten 

proces, uitwerking te geven aan een 

grensoverschrijdende agglomeratie. 

Inmiddels zien wij dermate veel 

ontwikkelingen om ons heen die aan deze 

doelstelling bijdragen, dat wij op dit 

moment te weinig meerwaarde zien in een 

separaat proces dat bovendien ook nog 

eens buitengewoon gecompliceerd zou 

zijn, gelet op alle partners die hier in 

binnen- en buitenland bij betrokken 

zouden moeten worden. 

Volkspartij 

Limburg 

81. Pagina 237: 

VRAAG: De Volkspartij Limburg heeft bij de vragenronde bij de 

programmabegroting 2017 gevraagd naar een specificatie van 4.1.13. De 

Volkspartij Limburg was er vanuit gegaan dat dit ook bij de jaarrekening van 2017 
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zou worden aangeleverd. Zoals gevraagd bij de programmabegroting zouden we 

deze specificatie ook bij deze jaarstukken willen ontvangen. (is besproken tijdens 

de inloopsessie en is genoteerd dat deze vraag eraan komt) 

  Antwoord 

 
 

  

Kosten GS 

  

omschrijving         bedrag  

 GS Keuken 60.498 

 Mobiele telefonie Provinciaal Bestuur 8.108 

 Reis- en Verblijf GS binnenland 439.595 

 Reis- en Verblijf GS Buitenland 4.450 

 Representatie Protocol en decorum 18.612 

 Representatie Provinciaal bestuur 154.845 

 Leasetermijnen wagenpark Bestuur 121.430 

 Brandstof wagenpark Bestuur 40.181 

 Waardeoverdracht APPA-pensioen 155.442 

 Verzekering wagenpark Bestuur 227 

 

 

1.003.388 Zie pag. 238 4.1.13 overige 

bestuurlijke zaken 

Personele lasten GS 1.028.802 zie pag. 295 

Personele lasten ondersteuning (incl. 

chauffeurs) 

1.570.515 onderdeel van de personele 

lasten van product 4.1.13 op 

pag. 238 

Totale kosten GS 3.602.705 

 

   Baten  GS 

  

Vrijval voorziening APPA 937.616 

Zie pag. 238 4.1.13 overige 

bestuurlijke zaken 

   Kosten dienstauto's incl. chauffeurs (onderdeel van kosten GS)   

omschrijving      bedrag  

 

Inhuur drivingservice 429.896 

onderdeel van Reis- en 

verblijfkosten GS 

Personele lasten chauffeurs) 298.422 onderdeel van de personele 

lasten ondersteuning 

Leasetermijnen wagenpark Bestuur 121.430 

 Brandstof wagenpark Bestuur 40.181 

 Verzekering wagenpark Bestuur 227 

 

 

890.156 
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SP 18. 4.3 Algemene dekkingsmiddelen 

Blz. 245: als mogelijk negatief effect 

wordt de ontwikkeling genoemd van 

de groeiende markt van private 

lease en er sprake kan zijn van een 

weglekeffect naar andere 

provincies?  

 

Hoe groot wordt dit effect geschat? 

Het weglekeffect ontstaat, doordat 

ingezetenen in deze Provincie een lease 

auto rijden via een leasemaatschappij die 

gevestigd is buiten de Provincie. 

Aangezien deze voertuigen het kenteken 

op de leasemaatschappij hebben staan, 

komen de provinciale opcenten ten gunste 

van de Provincie waarbinnen de 

leasemaatschappij is gevestigd. Er zijn vijf 

Provincies die een significant voordeel 

hebben, omdat de meeste en grootste 

leasemaatschappijen daar zijn gevestigd. 

De leasemaatschappijen hebben een 

registratie van de herkomst van de 

leasers. Op basis daarvan kan het 

weglekeffect exact vastgesteld worden. 

Om redenen van privacy worden deze 

gegevens echter niet openbaar gemaakt. 

De belastingdienst kan deze gegevens ook 

niet overleggen. Om een best guess te 

doen op het weglekeffect voor de 

Provincie Limburg is de ontwikkeling van 

de groei van het wagenpark van de auto’s 
die in de heffing vallen een belangrijke 

indicator. Een afname van de groei wijst 

voor een belangrijk deel op de toename 

van lease auto’s bij leasemaatschappijen 
buiten de provincie. In Limburg betekent 

een verschuiving met afgerond 5.800 

auto’s een inkomstenderving van € 1 mln. 

Een inschatting van het weglekeffect, 

zoals hierboven genoemd op basis van de 

cijfers 2017 bedraagt voor Limburg rond 

de € 0,8 mln. structureel. Naar verwachting 

zal dit effect in de toekomst substantieel 

hoger worden gezien de explosieve 

ontwikkeling op de private lease markt die 

zich de afgelopen twee jaar heeft 

gemanifesteerd. 

Er zijn tal van factoren die van belang zijn 

bij de verdeling van het Provinciefonds. De 

Provincies hebben aan het Rijk laten 

weten dat er op dit moment geen behoefte 

is aan een herijking van het 

Provinciefonds. 

SP 19. Blz. 246: Hoe kan het dat er sprake De opcenten die de provincies heffen over 
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was van een nadelig verschil van 

0,39 mln. van de algemene uitkering 

uit het provinciefonds? 

de Motorrijtuigenbelasting (MRB) hebben 

ook effect op de verdeling van de 

algemene uitkering over de provincies. 

Voor 2016 is er een herziening van de 

berekening van de opbrengst per opcent 

MRB van elke Provincie gemaakt. Die 

nieuwe berekening heeft voor Limburg een 

nadelig effect op de algemene uitkering 

2016 van € 390.000. Dit nadeel is in de 
Jaarrekening 2017 verantwoord. Het 

structurele effect is reeds verwerkt in de 2e 

Afwijkingenrapportage 2017. 

SP 20. Blz. 247: Voor de commanditaire 

belangen in DCGV en TPN is er 

sprake van een onderneming voor 

de VPB. Is voor deze VPB plicht al 

een voorziening opgenomen?  

Zo nee, waaruit gaat dit nadelige 

effect dan gefinancierd worden? 

Nee, er is geen voorziening opgenomen. 

Onze verwachting is dat geen VPB 

verschuldigd zal zijn aangezien ons 

standpunt is dat geen winst is gerealiseerd 

in 2016 en de 1e maand van 2017. Op dit 

moment is er dan ook geen sprake van 

een nadelig effect. 
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VVD 8.  Pagina 261 Weerstandsvermogen 

Naast de risicoreservering wordt er 

d.m.v. het weerstandsvermogen ook 

een soort reservering bijgehouden. 

Graag een specificatie van de 

posten alsmede het percentage dat 

het risico zich voordoet op deze 

posten. 

De belangrijkste posten zijn benoemd en 

verder toegelicht in de tabel op pagina 264 

e.v. van de jaarrekening. Het percentage 

dat het risico zich voordoet is 

bedrijfsgevoelige informatie en is 

vertrouwelijk voor uw staten ter inzage 

gelegd. 

 

VVD 9.  Jaarrekening blz 188 

DuurzaamDoor, blz 265 

bestuursafspraak BPL: Hier staat 

een aantal keren dat besluitvorming 

of een ondertekening in Q1 2018 

plaatsvindt.  

Is dat ook gebeurd? 

Ja, deze bestuursafspraak BPL inzake de 

procesaanpak 

gebiedsontwikkeling/opbrengend 

vermogen Buitenring is ondertekend. 

VVD 10.  Pagina 272. Gaarne een financiële 

onderbouwing van de solvabiliteit 

van de begroting 2017 en de 

rekening 2017. 

De solvabiliteitsratio wordt berekend als de 

omvang van het Eigen Vermogen als een 

percentage van het balanstotaal. Het eigen 

vermogen (in € mln.) voor 2017 is begroot 
op € 1.434 en de realisatie is € 1.758. Het 
balanstotaal (in € mln.) is begroot op  
€ 2.019 en de realisatie is € 2.089. Dit leidt 
tot een solvabiliteitsratio van 71% 

(begroot) en 84% (realisatie) voor 2017. 

SP 21. 5.4 Financiering 

Blz. 285: Wat was het rendement in 

2016 op provinciale beleggingen 

zonder het incidentele resultaat van 

12,6 mln.? 

 

Blz. 289: Er is een lening verstrekt 

aan Parvus Avez B.V. voor de 

ontwikkeling en verkoop van kavels 

in Villa parc Arcen.  

Wat is het maatschappelijke 

rendement van het verstrekken van 

deze lening?  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Het gemiddeld gewogen rendement in 

2016 exclusief het incidenteel resultaat 

bedroeg 3,54%. 

 

 

In 2012 ontstond een juridisch geschil 

tussen Roompot, de Provincie en de 

gemeente Venlo over een overeenkomst 

uit 2009, waarin geregeld is dat Roompot 

in gebied Klein Vink luxere woningen (‘Villa 
Parc Arcen’) mag bouwen. 
De onderhandelingen hebben geleid tot 

een onderhandelingsresultaat waar alle 

partijen zich achter konden scharen: de 

Provincie hoeft een ontvangen 

compensatiebedrag ad € 2,2 mln. niet 

terug te betalen aan Roompot, maar 

verstrekt samen met Rabobank ieder een 

revolverende lening aan Parvus Avez B.V.  

(€ 1,875 mln.) ten behoeve van de 

ontwikkeling en verkoop van kavels in Villa 
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Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  Verplichte paragrafen 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Waarom kon volledige financiering 

niet op de markt verkregen worden?  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Graag volledige dossier 

vertrouwelijk ter inzage leggen bij 

de griffie. 

Parc Arcen. Het maatschappelijk 

rendement bestaat derhalve uit het  

beëindigen van een langlopend juridisch 

conflict tussen 3 partijen, het voorkomen 

van een faillissement van de 

vennootschap, alsmede het revolverend 

inzetten van provinciale middelen daar 

waar het terugbetalen van de compensatie 

niet revolverend was. 

  

Parvus Avez B.V. had een financierings-

overeenkomst met de Rabobank welke 

afliep en welke de Rabobank niet wilde 

verlengen, hetgeen het faillissement van 

de vennootschap zou betekenen. Gezien 

de mindere vooruitzichten op deze markt, 

waren ook geen andere banken 

geïnteresseerd. Toen de Provincie bereid 

was om een lening te verstrekken onder 

gelijke condities als de Rabobank, bleek 

de Rabobank wel bereid om een nieuwe 

leningsovereenkomst aan te gaan.  

 

Het dossier wordt ter inzage gelegd. 

GroenLinks 21. Pagina 295 en 9: hier staat dat het 

positieve resultaat €5,879 is op de 
personeelskosten. Op pagina 9 

staat dat dit €7,26 miljoen met een 
overboeking van €5,91 miljoen. Hoe 
worden al deze verschillen 

verklaard? 

Pag. 295 betreft het positieve resultaat op 

de loonkosten van € 5,88 mln., waarvan  
€ 4,86 mln. worden overgeheveld naar 
2018. 

Pag. 9 betreft het positieve resultaat op de 

totale apparaatskosten van € 7,26 mln.  
(€ 5,88 mln. loonkosten en € 1,38 mln. 
overige apparaatskosten)                                               

De overboeking naar 2018 van € 5,91 mln. 
bestaat uit vorengenoemde overboeking 

loonkosten van € 4,86 mln. en € 1,05 mln. 
overboeking uit de overige 

apparaatskosten, zijnde het restant budget 

medewerkersontwikkeling € 0,37 mln. en 
het restant Persoonlijk Ontwikkel Budget  

€ 0,68 mln. 

SP 22. 5.5 Bedrijfsvoering 

Blz. 296: Graag ook een tabel per jaar verstrekken (2012-2017) met het 

percentage externe inhuur ten opzichte van het actuele personeelsbudget. 1 tabel 

zonder de omrekenfactor van externe inhuur met 1,6 zoals vermeld. En 1 tabel 



72 

 

 

Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  Verplichte paragrafen 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

wel rekening houdende met het feit dat inhuur van externen duurder, is en 

omrekenfactor van 1,6 te gebruiken. 

  Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

51. Op pagina 296 van de jaarrekening 

wordt een overzicht gegeven dan de 

kosten voor externe inhuur:  

VRAAG: Hoeveel externe bureaus 

en/of ZZP’ers zijn er in 2017 
ingehuurd door de Provincie 

Limburg?  

 

Welke clusters maken hier het 

meeste gebruik van?  

 

Wat zijn hier de kosten van? 

In 2017  zijn 144 verschillende bureaus 

en/of zzp’-ers ingehuurd door de Provincie 

Limburg. De clusters die hier het meeste 

gebruik van hebben gemaakt zijn WEGA 

(€ 3,1 mln.; 26%),  
PO (€ 0,2 mln.; 2%), ONT (€ 1,2 mln.; 
10%),  

MOB ( € 0,7 mln.; 6%), OI (€ 0,9 mln.; 7%),  
FD ( € 0,6 mln.; 5%), VRG ( € 0,6 mln.; 
5%) en  

COM ( € 0,6 mln.; 5%). 
De overige 34% zijn gelijkelijk verdeeld 

over de overige clusters (2-3% per cluster). 

Zoals aangegeven in de HRM-brief 2018 

(GS 2018-32005) zullen wij u in de loop 

van 2018 informeren over inhuur 

personeel en opdrachten. 

 

Volkspartij 

Limburg 

52. VRAAG: Hoeveel procent van de 

ambtenaren bij de Provincie 

Limburg zijn “interim”? 

Zie antwoord SP vraag 22 

GroenLinks 22. Pagina 303: liefst € 3,4 miljoen 
afwaarderingen bij de verbonden 

partijen was niet voorzien. Hoe kan 

dit? Wat is de reden van deze extra 

afwaarderingen? 

Niet voorzien in dezen houdt in dat er bij 

besluitvorming géén rekening mee is 

gehouden en dekking voor is gevormd. Dit 

betekent dan ook niet dat dit niet uit de 

reguliere monitoring naar voren is 

gekomen of niet is meegenomen in de 

risico analyse en reservering. Deze 
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Onderdeel  Verplichte paragrafen 

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

afwaardering van 1,3% op de portefeuille 

kan dan ook goed opgevangen worden uit 

de beschikbare reserve. 

 

Bij de beoordeling van de deelnemingen 

aan de hand van de jaarrekening wordt 

getoetst of er sprake is van een duurzame 

waardevermindering. Dit wordt tevens 

gecontroleerd door de accountant. Indien 

er een groot verschil bestaat tussen het 

eigen vermogen gepresenteerd in de 

jaarrekening van de deelneming en de 

boekwaarde op de provinciale balans is er 

een indicatie voor een mogelijke duurzame 

waardevermindering. Vervolgens wordt 

gekeken of zaken zoals stille reserves, de 

meerjarenraming en vooruitzichten op de 

middellange termijn voldoende zicht geven 

op het dichten van het voornoemd verschil. 

 

In generieke zin hangen de 

afwaarderingen samen met het 

achterblijven van de omzet ten opzichte 

van de initiële ramingen. Vanwege de 

externe werking die dergelijke informatie 

kan hebben wordt de specificatie 

vertrouwelijk ter inzage gelegd. De 

specificatie van de totale 

afwaarderingspost is opgenomen in de 

jaarrekening op pagina 389. 

SP 23. 5.6 Verbonden partijen 

Blz. 303: Er is 16,7 mln. 

afgewaardeerd, 13,3 mln. was 

voorzien.  

Wat is het restant wat niet voorzien 

was?  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Niet voorzien in dezen houdt in dat er bij 

besluitvorming géén rekening mee is 

gehouden en dekking voor is gevormd. Dit 

betekent dan ook niet dat dit niet uit de 

reguliere monitoring naar voren is 

gekomen of niet is meegenomen in de 

risico analyse en reservering. Deze 

afwaardering van 1,3% op de portefeuille 

kan dan ook goed opgevangen worden uit 

de beschikbare reserve. 



74 

 

 

Document Jaarstukken 2017 

Onderdeel  Verplichte paragrafen 

Staten-
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Graag een specificatie hiervan en 

de reden waarom dit afgewaardeerd 

moest worden? 

 

Bij de beoordeling van de deelnemingen 

aan de hand van de jaarrekening wordt 

getoetst of er sprake is van een duurzame 

waardevermindering. Dit wordt tevens 

gecontroleerd door de accountant. Indien 

er een groot verschil bestaat tussen het 

eigen vermogen gepresenteerd in de 

jaarrekening van de deelneming en de 

boekwaarde op de provinciale balans is er 

een indicatie voor een mogelijke duurzame 

waardevermindering. Vervolgens wordt 

gekeken of zaken zoals stille reserves, de 

meerjarenraming en vooruitzichten op de 

middellange termijn voldoende zicht geven 

op het dichten van het voornoemd verschil. 

 

In generieke zin hangen de 

afwaarderingen samen met het 

achterblijven van de omzet ten opzichte 

van de initiële ramingen. Vanwege de 

externe werking die dergelijke informatie 

kan hebben wordt de specificatie 

vertrouwelijk ter inzage gelegd. De 

specificatie van de totale 

afwaarderingspost is opgenomen in de 

jaarrekening op pagina 389. 

Volkspartij 

Limburg 

85. Pagina 307 Enexis 

VRAAG: Is in 2017 een poging 

gedaan om de tarieven voor burgers 

en ondernemers te verlagen? 

Zo ja, met welk resultaat? 

Zo nee, waarom niet? 

Voor beantwoording van deze vraag 

verwijzen wij naar het Strategisch beleid 

van Enexis, zoals dat door de 

aandeelhouders op 20 april 2017 in de 

aandeelhoudersvergadering is vastgesteld. 

Uw Staten zijn over dit nieuwe Strategisch 

plan op 6 maart 2017, voorafgaand aan de 

AvA, uitgebreid geïnformeerd door Enexis 

in een speciale informatiebijeenkomst in 

het Gouvernement. 

SP 24. Blz. 318: Wat is de reden van de 

significante omzetstijging van 

Enabling Technologies BV? 

De belangrijkste afnemers van ET zijn 

DSM en MUMC+. ET verkoopt meet-uren 

van diverse onderzoeksapparatuur. In 

2017 hebben deze afnemers ongeveer 

10% meer meet-uren afgenomen dan 

2016. Deze groei heeft zich voorgedaan 

zowel bij DSM als bij MUMC+. Hieruit blijkt 

dat het onderlinge gebruik van 

onderzoeksapparatuur op de Chemelot 
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Onderdeel  Verplichte paragrafen 
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fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Campus en tussen de campussen 

onderling blijft toenemen. 

Dat heeft uiteindelijk geleid tot een hogere 

omzet over 2017. 

SP 25. Blz. 333: Hoe gaat het met de 

uitgifte van gronden aangaande het 

bedrijventerrein BPMAA? 

Vorig jaar is door LDAVM, middels 

tussenkomst van de Provincie, 

overeenstemming bereikt met Leeyen, een 

ontwikkelaar van logistiek vastgoed over 

de verkoop van ruim 27 ha. De afname 

van deze gronden gaat gefaseerd 

plaatsvinden: 6,3 ha. is al in 2017 

geleverd; 6,6 ha. wordt uiterlijk 1 augustus 

2018 afgenomen en de resterende 14,1 

ha. wordt uiterlijk 1 augustus 2020 

afgenomen. Verder is in 2017 ook 0,9 ha. 

aan Eijssen Dairy verkocht en is recentelijk 

0,9 ha. aan DHL verkocht. Indien dit jaar 

ook de 1,6 ha. voor de 2e fase van de 

cargoloods wordt afgenomen, resteert nog 

23,7 ha. van de in totaal uit te geven 

terreinen van 57 ha. 

Volkspartij 

Limburg 

82. Pagina's o.a. 258 - 361 - 391/392  

LAERBROECK 

 

Volkspartij Limburg in het verleden 

al vele malen vragen gesteld over 

Laerbroeck. 

Boekwaarde 31-12-2017  

12.693.711 minus voorziening komt 

overeen met agrarische waarde 

VRAAG: wat is de reden om 

boekwaarde nog op te nemen? 

GS hebben in 2013 ingestemd met het 

later oppakken van de gebiedsuitwerking 

Laerbroeck in het kader van het 

(regioproces) Deltaplan Maas en het 

opnemen van een voorziening voor het 

afboeken van de boekwaarde van de 

grond tot de agrarische waarde. Tot op 

heden is nog niet besloten ten aanzien van 

al dan niet herontwikkelen. Om die reden 

is  de boekwaarde steeds gehandhaafd 

onder opname van een voorziening. Bij de 

uitwerking van het Deltaplan Maas moet 

blijken of en in welke mate een 

herontwikkeling kan plaatsvinden en in 

hoeverre definitieve afboeking moet 

plaatsvinden resp. in hoeverre de getroffen 

voorziening kan vrijvallen.  

Volkspartij 

Limburg 

83. VRAAG: Wat zijn de 

toekomstverwachtingen? 

Opbrengsten? 

Zie antwoord op vraag 82: 

opbrengstpotentie is afhankelijk van 

herontwikkelingsmogelijkheden. 

Volkspartij 

Limburg 

84. VRAAG: Wat heeft project 

Laerbroeck vanaf het begin tot 

heden de Limburgers gekost? 

Het project heeft tot op heden € 18,2 mln. 

kosten gehad (waarvan ca. € 16 mln. 

verwerving-, sloop-, planontwikkeling en 

de rest rentekosten). De opbrengsten van 
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het project bestaan uit € 4,3 mln. subsidies 

en € 1,2 mln. opbrengsten (voornamelijk 

pachtopbrengsten en opbrengst uit de 

restwaarde van kassen).  Per saldo 

bedraagt de boekwaarde ultimo 2007  

€ 12,7 mln. Uitgaande van een agrarische 

opbrengstwaarde (€ 1,8 mln.), zonder 

verdere herontwikkeling, zouden de kosten 

neerkomen op het bedrag ter hoogte van 

de voorziening (€ 10,9 mln.). Zie ook vraag 

82/83. 
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Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

86. Pagina 439, 157, 158: 

VRAAG: Kan een specificatie 

worden verstrekt van de uitgaven 

inzake de aanpak winkelleegstand 

van € 950.000? 

De Voortgangsrapportage aanpak 

winkelleegstand Limburg 2017 wordt in 

juni 2018 toegestuurd aan de 

Statencommissie RLN. De rapportage 

beschrijft de resultaten die zijn geboekt 

t.a.v. beleid, uitvoering van projecten en 

kennisdeling. In de bijlage is een overzicht 

gegeven van projecten die in uitvoering 

zijn en de financiële bijdragen daaraan 

vanuit de aanpak winkelleegstand. 

Volkspartij 

Limburg 

87. VRAAG: Wat zijn de kosten van de 

middagen georganiseerd door 

Expeditie Ruimte? 

Dit is o.a. afhankelijk van de locatie, het 

aantal deelnemers en de bijdragen van 

derden/experts aan het programma. De 

kosten variëren daardoor van circa € 500 

tot € 3.000 per kennissessie. Er bestaat 

overigens veel waardering bij de 

stakeholders voor deze interactieve 

bijeenkomsten, waarin kennis en 

praktijkervaringen over een bepaald 

onderwerp of thema wordt gedeeld. 

Volkspartij 

Limburg 

88. VRAAG: Wat hebben de ingezette 

middelen leegstand voor concreet 

opgeleverd? 

Zie de Voortgangsrapportage aanpak 

winkelleegstand Limburg 2017. 
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Document Bijlage 4 – Wijzigingsbesluiten reserves Jaarstukken 2017 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

GroenLinks 2.  Bijlage 4 - reserves 

Waarom wordt de Reserve 

Campusorganisatie Chemelot 

aangepast, zoals voorgesteld? 

De bijdrage van € 2,026 mln. aan 
Chemelot Foundation Fund ten behoeve 

van huursubsidies voor startende bedrijven 

en MKB’ers komt te vervallen in het 
bestedingsplan van deze reserve, omdat 

op 5 april 2016 aan Chemelot Campus € 

2,026 mln. hiervoor een 

subsidiebeschikking is verstrekt en ook 

reeds onttrokken is uit de reserve in 2016.   

Volkspartij 

Limburg 

32. Statenvoorstel bijlage 4 

VRAAG: Waarom geen bedrag 

ingevuld bij instelling reserve DU-

uitkering na-ijlende effecten 

mijnbouw? 

Er is een (egalisatie)reserve ingesteld, 

maar in 2017 zijn er geen toevoegingen 

en/of onttrekkingen geweest. In 2018 

wordt vanuit de overboekingsvoorstellen 

(Jaarrekening, pag. 470) een bedrag van  

€ 1.725.014 toegevoegd aan deze reserve. 
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Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

SP 37. Jaarrekening 2017 in één 

oogopslag. 

 

Blad 7. Grafiek waarin posten zijn 

onderverdeeld en exploitatie en 

investeringen inzichtelijk zijn 

gemaakt. 

Wij krijgen in deze grafiek inzicht en 

belangrijke posten maar een, naar 

onze mening, belangrijke post als 

‘Landschap en Natuur’ heeft hier 
geen aparte plek gekregen. 

Hierdoor hebben wij geen ‘inzicht in 
één oogopslag’ hoe ‘landschap en 
natuur’ scoort. Nu zullen landschap 

en natuur wel verwerkt zijn in bv. 

‘ruimtelijke dynamiek en kwaliteit’, 
maar daar valt meer onder. 

 

Is het mogelijk om in deze grafiek 

exploitatie en investeringen voor 

landschap en natuur te tonen zodat 

wij ook op dit belangrijk specifiek 

onderwerp inzicht krijgen? 

In de grafiek op p.5 van de ‘Jaarrekening 
2017 in één oogopslag’ zijn de uitgaven 
per begrotingsprogramma gepresenteerd. 

‘Landschap en natuur’ valt onder het 
programma 3.8 ‘Plattelandsontwikkeling’ 
en dit is opgenomen in de grafiek. 

Het programma 3.8 

‘Plattelandsontwikkeling’ bestaat uit 3 
producten: 

3.8.1. Natuur; 

3.8.2. Landschapsparken; 

3.8.3. Landbouw. 

Voor een specificatie en toelichting op de 

financiële posten verwijzen we naar p.219 

van de Jaarstukken 2017. 

 
  



80 

 

 

Document Accountantsverslag m.b.t. controle over jaarrekening 2017 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

GroenLinks 4. Ten aanzien van de risico’s inzake 
transacties met en waardering van 

verbonden partijen lijkt er 

verbetering te zijn. Zeker ten 

aanzien van de transacties (Sturing 

in Samenwerking 2.0). Hoe gaat het 

college risico’s ten aanzien van de 
waardering zo veel mogelijk 

minimaliseren? 

Hier moet onderscheid gemaakt worden 

tussen de waardering van financieringen 

en van deelnemingen.  

Ten aanzien van de financieringen wordt 

veelal gezocht naar passende zekerheden 

die het Provinciaal risico dekken. Denk 

hierbij aan een recht van hypotheek, 

borgstelling van een moedermaatschappij 

of verpanding. Daarnaast wordt bij de 

toetsing ex-ante een grondige analyse van 

de businesscase gedaan en scenario’s 
geanalyseerd. Hieruit moet blijken dat ook 

bij negatieve omstandigheden voldaan kan 

worden aan de rente- en aflossingsplicht. 

Op grond van de informatieplicht, 

opgenomen in de financierings-

overeenkomst, wordt periodiek gemonitord 

wat de stand van zaken is en de voortgang 

bewaakt. 

Ten aanzien van de deelnemingen is het 

primair zaak om een sterke directievoering 

en toezicht te waarborgen. Middels het 

benoeming- en ontslagrecht van de AvA, 

kan het college hier op sturen. Daarnaast 

zijn, afhankelijk van de deelneming en de 

statuten, diverse besluiten specifiek 

onderworpen aan AvA goedkeuring. Denk 

hierbij aan investeringsbesluiten boven 

een bepaald bedrag. Deze worden intern 

getoetst en voorbereid, zodat het college 

de impact van dergelijke besluiten op de 

waarde van de deelneming kan 

beoordelen en naar bevinding kan 

handelen. 

Er zal ten alle tijden sprake zijn van een 

restrisico inzake de waardering van 

deelnemingen en leningen. Dit wordt 

gemonitord en gedekt middels de 

periodieke bijstelling van de risicoreserve 

SIS 2.0 (Sturing in Samenwerking) die 

deze risico’s op portefeuilleniveau volgt. 

SP 26. Accountantsverslag 2017 

Blz. 7: Er wordt vermeld dat het 

onderhoudsplan voor de 

voorziening groot onderhoud 

geactualiseerd moet worden.  

Het onderhoudsplan (MOP 2019-2023 ) 

voor de voorziening groot onderhoud wordt 

momenteel geactualiseerd. 

PS wordt hierover een maand voor het 

vaststellen van de begroting geïnformeerd. 
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Document Accountantsverslag m.b.t. controle over jaarrekening 2017 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

 

Wanneer wordt dit geactualiseerd?  

Wanneer worden de staten hierover 

geïnformeerd? 

 

SP 27. Blad 8. Onze belangrijkste adviezen 

en bevindingen: 

 

Bullet 2. Desinvesteringen en 

bijdragen aan derden zijn niet 

onderscheiden in de vaste activa. 

In voorbereiding op 2018, is het 

mogelijk in de financiële 

administratie alsnog dit onderscheid 

te tonen conform indeling BBV? 

Uiteraard is in de Jaarstukken 2017 dit 

onderscheid wel gemaakt en is de indeling 

getoond conform BBV.  

 

Wij zijn in overleg met de leverancier om te 

kijken naar de technische mogelijkheden 

hiervan.  

 

SP 28. Bullet 4. (zie ook blad 19) Ten 

aanzien van onduidelijkheid 

Contractenadministratie.  

 

Gaat u dit voor 2018 inzichtelijk 

verbeteren zodat de Staten 

vergelijkingen met eerder kunnen 

maken? 

Wij gaan in 2018  bekijken wat de 

systeemtechnische mogelijkheden zijn om 

dit zodanig in te richten. 

SP 29. Bullet 6. (zie ook blad 19). Niet 

duidelijk traceerbaar in het 

grondbeleid zijn zaken zoals 

ontwikkelopgave natuur. GS erkent 

dit en wil in de Herijking 

Grondbeleid dit corrigeren. 

 

Kan in deze nota voor ons apart 

duidelijk gemaakt worden hoe en 

waar dit is verwerkt? 

 

Is hiermee voor jaarrekening 2018 

het probleem opgelost? Zo neen, 

wat dan? 

Deloitte adviseert om in 2018 alle 

onderdelen die betrekking hebben op de 

voorraden op te nemen in de paragraaf 

grondbeleid, zodat deze op elkaar 

aansluiten. We zullen dit advies betrekken 

bij de herijking van het grondbeleid die op 

dit moment plaatsvindt. Deze herijking zal 

voorzien in een duidelijke structuur voor 

wat betreft spelregels, bevoegdheden en 

mandaat in lijn met het strategisch 

investeringsbeleid en uitvoeringskader 

Sturing in Samenwerking 2.0. Deze 

herijking zal na het zomerreces aan uw 

Staten worden aangeboden. 

 

Een algemene toelichting van de 

ontwikkelopgave natuur vindt u op pag. 

360 en 391 van de Jaarstukken 2017.  Op 

pag. 314  zijn de inhoudelijke resultaten op 

het gebied van natuurrealisatie vermeld. 

 

SP 30. Blad 18. (zie ook blad 22 omtrent 

IT) Extra comptabele controle 

Als gevolg van een aantal bugs in het 

systeem is dit product nog niet volledig in 
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Document Accountantsverslag m.b.t. controle over jaarrekening 2017 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

uitputting investeringskredieten. 

U heeft Key2Finance in gebruik 

genomen en dit maakt volledige 

automatisering mogelijk waarmee 

fouten voorkomen kunnen worden 

en tijd bespaart. 

 

Waarom is dit product niet volledig 

in gebruik genomen? 

 

Gaat u dit program in 2018 wel 

volledig in gebruik nemen en zo 

niet, welke beren zijn er op de weg? 

gebruik. Leverancier is dit momenteel aan 

het oplossen. Zodra dit is opgelost wordt 

het product integraal gebruikt. 

SP 32. Blz. 20: Bij het speerpunt asbest en 

energie werd nadrukkelijk gevraagd 

om financieel inzicht te geven ten 

aanzien van de bestedingen in 

asbest en energie. Echter met het 

antwoord van de account wordt nog 

steeds hier geen inzicht in gegeven. 

Omdat zowel “LEF” als 
“Stimuleringsfonds 
volkshuisvesting” gebruikt kunnen 
worden voor asbestsanering als 

energieopwekking/energiebesparing

. Dus hoeveel van de verstrekte 

leningen (uitgedrukt in geld) van de 

9,59 mln. van LEF  zijn gerelateerd 

aan energie en hoeveel aan 

asbest? En hoeveel van de 

verstrekte leningen van 

“Stimuleringsfonds 
volkshuisvesting” van de 45 miljoen 
zijn gerelateerd aan asbest en 

hoeveel aan energie? (vraag aan 

accountant en college). 

LEF BV heeft d.d. 31-03-2017,  

31 projecten gefinancierd voor totaal  

€ 30.8 mln., 1 project met asbestsanering, 
de omvang van dit project bedraagt  

€ 900.000,- waarvan € 350.000,- LEF. 

 

Van de € 43,9 mln. ten behoeve van  

duurzaamheidsleningen zijn daadwerkelijk 

4.993 leningen verstrekt met een omvang 

van € 39,3 mln. Deze leningen zijn 
verstrekt ten behoeve van energie-

besparende en/of energieopwekkende 

maatregelen. De maatregel ‘asbest’ is per 
1 januari 2017 toegevoegd aan de 

maatregelenlijst van de Verordening 

‘Stimuleringslening Duurzaam Thuis’ 
(betreft samenvoeging van de voorheen 

Verordening Duurzaamheidsleningen 

Limburgs Energie Fonds en de 

Verordening Stimuleringslening 

Levensloopbestendigheid Transitie 

Limburgse Woningmarkt). In het jaar 2017 

zijn er 24 leningen verstrekt gerelateerd 

aan asbest. 

GroenLinks 5. Er blijkt dat liefst € 32,41 miljoen 
van de € 42 miljoen deelneming 
LEF nog ingezet kan/moet worden. 

Hoe komt het dat deze middelen 

nog niet zijn ingezet? Hoe gaat het 

college ervoor zorgen dat deze 

middelen z.s.m. conform 

doelstelling worden ingezet? 

De € 32,41 mln. in de vraagstelling 

herleiden wij niet uit de jaarstukken 2017. 
 

LEF heeft d.d. 31 maart 2018 € 30.8 mln. 
uitgezet. Waarvan 17 mln. in 2017. In de 

jaren daarvoor heeft het LEF duidelijk met 

een aanloop- en opstartfase te maken 

gehad.  
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Document Accountantsverslag m.b.t. controle over jaarrekening 2017 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

De streefwaarde van het uitzettingsvolume 

in 2019 bedraagt € 62 mln. Voor  2018 en 
2019 verwachten wij op basis van de 

bestaande pijplijn dat het LEF de begrote 

uitzettingen zal realiseren.  

GroenLinks 6. Er blijkt dat liefst € 13 miljoen van  
€ 58 miljoen Stimuleringsfonds 
Volkshuisvesting nog ingezet 

kan/moet worden. Hoe komt het dat 

deze middelen nog niet zijn 

ingezet? Hoe gaat het college 

ervoor zorgen dat deze middelen 

z.s.m. conform doelstelling worden 

ingezet? 

De € 13 mln. in de vraagstelling herleiden 

wij niet uit de jaarstukken 2017. 

 

In de jaarstukken 2017 is opgenomen dat 

het uitzettingsvolume 

duurzaamheidsleningen in 2017 € 23 mln. 

(€ 58 mln. - € 35 mln.) bedraagt. De 

streefwaarde van het uitzettingsvolume in 

2019 bedraagt € 80 mln. Om dit doel in 

2019 te behalen is nog een uitzetting van  

€ 22 mln. noodzakelijk. We verwachten dit 

doel te bereiken op basis van de huidige 

uitzetting snelheid. 

 

De beschikbaar gestelde middelen van  

€ 58 mln. (PS besluit 05 februari 2016) 

voor de duurzaamheidsleningen zijn per 

31 oktober 2017 volledig beschikbaar 

gesteld door Gedeputeerde Staten: 

· € 20 mln. GS besluit 28 juni 2016 

· € 27,8 mln. GS besluit  25 oktober 

2016  

· € 10,2 mln. GS besluit 31 oktober 

2017 

 

Daarnaast is een bedrag van € 3,9 mln. uit 

het LEF compartiment 2 en € 22,2 mln. uit 

het Transitiefonds door Gedeputeerde 

Staten ter beschikking gesteld voor de 

duurzaamheidsleningen.  

Wij merken hierbij op dat bovenstaande 

onderdeel uitmaakt van het bod aan het 

kabinet in het kader van de 

duurzaamheidsopgave. 

GroenLinks 7. Wat vindt het college ervan dat in 

totaal € 45,41 miljoen van € 100 
miljoen voor Asbest en Energie nog 

ingezet kunnen worden? Is dit 

conform verwachtingen? 

Van de € 100 mln. revolverende middelen 

(PS-besluit 05-02-2016) voor Asbest en 

Energie zijn reeds € 42 mln. toegekend 

aan LEF BV, de resterende € 58 mln. zijn 
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Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

toegekend aan de regeling Duurzaam 

Thuis. Daarmee zijn de revolverende 

middelen voor Asbest en Energie volledig 

toegekend om enerzijds de succesvolle 

regeling Duurzaam Thuis te kunnen 

continueren en anderzijds extra 

uitzettingen van LEF mogelijk te kunnen 

maken. 

Voor verdere continuering van de regeling 

Duurzaam Thuis en voor versnelling van 

de uitzettingen van deze regeling is een 

aanvraag ingediend bij de EIB voor een 

lening waarmee de fondsomvang vergroot 

kan worden en voor een ELENA subsidie 

waarmee de uitzetting versneld kan 

worden. 

Volkspartij 

Limburg 

22. Vragen aan GS over 

accountantsverslag  

VRAAG: waarom heeft GS in hun 

brief van 24 april jl aan PS niet 

gereageerd over 

de opmerkingen van de accountant 

inzake: 

-de contracten administratie 

-risico voor management override? 

We hebben de belangrijkste 

aandachtspunten kort in onze reactie 

meegenomen. Uiteraard nemen we de 

overige aandachtspunten van de 

accountant over. 

Het systeem Topdesk wordt gebruikt voor 

alle facilitaire contracten en bevat derhalve 

niet alle contracten. De 

verplichtingenadministratie registreert 

daarentegen alle opdrachten en daarmee 

samenhangende (toekomstige) 

betalingsverplichtingen met uitzondering 

van de meerjarige verplichtingen. Dit 

systeem is voor het lopende jaar sluitend, 

omdat een registratie in dit systeem nodig 

is om een betaling te effectueren. In 2018 

wordt onderzocht in hoeverre ook de 

meerjarige verplichtingen kunnen worden 

geregistreerd in de 

verplichtingenadministratie, zodat ook op 

balansdatum inzicht bestaat over de 

toekomstige verplichtingen. 

 

De accountant heeft tijdens het onderzoek 

naar de jaarstukken geen aanwijzingen 

gevonden dat er sprake is van 

management override. Onze interne 

procedures zijn er mede op gericht om het 

risico op management override te 
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Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

mitigeren. 

Volkspartij 

Limburg 

23. VRAAG: was opmerking van de 

accountant over contracten 

administratie een verrassing voor 

GS? 

Gezien het feit dat Topdesk alleen wordt 

gebruikt voor de vastlegging van facilitaire 

contracten en geen functie heeft in het 

vastleggen van financiële verplichtingen in 

het financiële systeem was de bevinding 

geen verrassing voor ons college. Zoals 

reeds aangegeven zullen wij in 2018 

onderzoeken in hoeverre de 

verplichtingenadministratie aangevuld kan 

worden met meerjarige financiële 

verplichtingen. 

Volkspartij 

Limburg 

24. VRAAG: Hoe is het te verklaren dat 

er nog in 2017 bij de Provincie 

Limburg nog handmatige 

administraties worden gehouden? 

Als gevolg van een aantal bugs in het 

systeem is dit product nog niet volledig in 

gebruik. De leverancier is dit momenteel 

aan het oplossen. Zodra dit is opgelost 

wordt het product integraal gebruikt. 

Volkspartij 

Limburg 

25. VRAAG: Wat gaat GS doen aan 

deze “oude” werkwijze? 

Zie antwoord op vraag 24. Volkspartij 

Limburg 
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Document Addendem bij accountantsverslag 2017, document Deloitte van 04-05-2018 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

5. VRAAG: Gaarne inzage in 

rapportage beoordeling GS-

declaraties 2017 en indien 

aanwezig de reactie van GS. 

Deze rapportage wordt behandeld in de 

GS-vergadering van 5 juni 2018 en zal 

daarna vertrouwelijk ter inzage worden 

gelegd voor uw staten. 
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Document Managementletter 2017, brief GS 17-04-2018 (2018/25541) 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

50Plus 1. Reactie GS op Accountant 

kenmerk 2018/25542 

Aangegeven wordt dat er een 

frauderisicoanalyse is voor het 

intern-controleplan 2018 

Vraag  

Is deze analyse ook beschikbaar 

voor P.S. en zo ja wanneer en zo 

nee waarom niet? 

Er is een frauderisico-analyse door ons 

college vastgesteld. Deze wordt, onder 

oplegging van geheimhouding, voor de 

leden van Provinciale Staten ter inzage 

gelegd. 

SP 34. Blz. 11: Er zou een schriftelijke 

frauderisicoanalyse opgesteld 

worden begin 2018.  

Is deze afgerond? Zo ja, wanneer 

ontvangt de jaarrekeningcommissie 

die frauderisicoanalyse? 

Er is een frauderisico-analyse door ons 

college vastgesteld. Deze wordt, onder 

oplegging van geheimhouding, voor de 

leden van Provinciale Staten ter inzage 

gelegd. 

SP 36. Blz. 20: Er wordt vermeld dat van de 

topfunctionarissen van wie de 

bezoldiging in 2013 de norm 

overschreed, in 2017 moet worden 

afgebouwd.  

Is hier sprake van binnen de 

provincie Limburg? 

In 2017 was géén normoverschrijding aan 

de orde bij de topfunctionarissen van de 

Provincie Limburg. 
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Document Analyse Jaarstukken 2017, interne memo Griffie van 09-05-2018 

(2018/31798) 

  

Staten-

fractie 

Nr. Vraag Antwoord 

Volkspartij 

Limburg 

37. Jaarrekening 2017  

VRAAG: Gaarne reactie van GS 

nav de analyse Jaarstukken 2017 

van de Griffie?  

Voor beantwoording zie bijlage 1. 

Volkspartij 

Limburg 

38. VRAAG: Is GS bereid om de 

aanbevelingen op pagina 9 over te 

nemen? 

Voor beantwoording zie bijlage 1. 

50Plus 2.  Analyse door de Griffie; 

Pag. 9 van 13 

Deze analyse sluit af met 

aanbevelingen zowel aan G.S als 

P.S. 

Vraag 

Neemt G.S de 3 aanbevelingen 

gedaan naar G.S. over? 

Zo nee wat is daarvoor de 

motivatie? 

Voor beantwoording zie bijlage 1. 
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Bijlage 1 - behorend bij antwoord op vraag 37 en 38 van de Volkspartij Limburg en vraag 2 van 

50Plus 

 

Reactie van het college van Gedeputeerde Staten op de aanbevelingen van de Statenonderzoeker. 

 

1. Stel bij het laten vaststellen van beleidskaders of programma’s door PS, prestatie-indicatoren in 

de desbetreffende Statenvoorstellen op die de doelmatigheid meten. 

  

Antwoord: 

Het College is het eens met de aanbeveling en dit uitgangspunt wordt in principe ook al gehanteerd. Bij 

deze aanbeveling hoort echter ook een voorbehoud waarbij terugverwezen wordt naar de uitgangspunten 

zoals deze met uw Staten via de Jaarrekeningcommissie dan wel Statencommissie Financiën, Economie 

en Bestuur zijn gedeeld vanaf de opzet Programmabegroting 2016 en eerdere reacties op de 

onderzoeken van de Statenonderzoeker naar de Jaarstukken en Programmabegrotingen. Voor een 

overzicht van belangrijke data in dit proces zie onderstaande tabel: 

 

 
 

Zo is de Provincie slechts “een van de spelers in het veld”, waarbij er bij onze beleidsdoelen sprake is 

van partiële betrokkenheid van de Provincie. De afhankelijkheid van derden in het bereiken van de 

doelen maakt het meetbaar maken van doelmatigheid van het aandeel provinciaal beleid in de praktijk 

lastig. Dat de indicatorenproblematiek complex is blijkt ook uit de beperkte set van BBV-indicatoren voor 

Provincies, die na een moeizaam verlopen proces door het Rijk is vastgesteld en waarover in onze 

Programmabegroting en Jaarstukken vanaf 2018 verplicht wordt gerapporteerd. Het geeft ook de 

spanning weer tussen enerzijds de theoretische en wettelijke kaders rondom planning en control 

(normatief) en de praktische uitvoering daarvan. Deze spanning speelt ook bij andere Provincies, 

gemeenten en het Rijk. En spanningen kunnen per beleidsveld verschillen. Zo is de “harde” wegensector 
makkelijker te meten dan een exploratieve “Sociale agenda”. 
Het uitgangspunt dat het college daarom samen met uw Staten wil hanteren is: doen waar het kan en 

waar dat niet goed mogelijk is, vanwege de hoge mate van onzekerheid over meetbaarheid en 

doelmatigheid, vooral samen de dialoog aangaan in de daarvoor bestemde Statencommissies. 
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2. Neem bovengenoemde indicatoren inzake de betreffende producten of programma’s identiek 
over als prestatie-indicatoren in de Begroting c.q. Jaarstukken 

  

Antwoord: 

In de praktijk zijn de beleidskaders het uitgangspunt voor de Programmabegroting c.q. Jaarstukken. 

Doelen, resultaten en indicatoren, zoals opgenomen in deze documenten, zijn daarvan afgeleid en 

opgenomen in de Programmabegroting. In de Jaarstukken wordt vervolgens verantwoording afgelegd en 

er vindt tussentijds bijstelling plaats. Wij rapporteren daarmee op de hoofdlijnen van beleid terwijl bij 

voortgangsrapportages over de betreffende beleidskaders meer details en aldus diepte worden gegeven. 

Deze rapportages, welke behandeld worden in de diverse Statencommissies, zijn daarmee beter geschikt 

om de vinger aan de pols te houden voor wat betreft doelmatigheid en doeltreffendheid van beleid dan de 

allesomvattende begroting en jaarstukken, waar gegevens geconsolideerd worden gepresenteerd. 

  

3. Maak in de Begroting 2019, Jaarstukken 2018 voorts gebruik van de prestatie-indicatoren 

asbestsanering (in m2), energiereductie en aandeel duurzame energie en maak daarin een 

onderscheid tussen de bestedingen aan asbestsanering en bestedingen aan energieprojecten. 

 

Antwoord:  

Het College constateert dat de genoemde indicatoren abusievelijk niet zijn opgenomen in de Begroting 

2017 en in de Jaarstukken 2017. De indicatoren en de bijbehorende waarden zijn:  

 

- Aantal m2 gesaneerd oppervlak asbest dak: In 2016 is met behulp van de Rijkssubsidie in Limburg 

355.273 m2 asbest gesaneerd en in 2017 was dit 505.269 m2. Uit landelijke cijfers blijkt dat in beide jaren 

circa 50% van de asbestdak saneringen plaatsvindt met behulp van de Rijkssubsidie. 

- Energie: % Duurzame opwekking ten opzichte van het totaal. In Limburg wordt duurzame energie 

opgewekt met windenergie (in 2017 waren 6 windturbines operationeel, opgesteld vermogen 12,5 MWp), 

zonne-energie (voornamelijk op daken van woningen en bedrijfsgebouwen), geothermie (2 operationele 

putten) en warmte-koude-opslag (woningen en bedrijven). Ook wordt biomassa toegepast en restwarmte 

ingezet. Op basis van de Klimaatmonitor (beheerd door RWS) is in Limburg in 2016 in totaal 6,3 PJ 

hernieuwbare energie opgewekt, oftewel 3,8% van het totale energieverbruik in Limburg.    

- % Energiebesparing t.o.v. 1990. Deze vraag is niet concreet (in %) te beantwoorden. 

Energiebesparing op regioniveau is alleen af te leiden door het energiegebruik van diverse jaren met 

elkaar te vergelijken. Het jaar 1990 als basisjaar gebruiken is lastig c.q. onmogelijk, omdat het 

energiegebruik in 1990 in Nederland nog onvoldoende (betrouwbaar) werd gemonitord en geregistreerd, 

Een complicerende factor is ook dat energiebesparing (deels) kan worden gemaskeerd door 

economische, conjuncturele fluctuaties. Zo leidt de huidige hoogconjunctuur tot meer productie, meer 

consumptie, meer mobiliteit, en daarmee tot een grotere energievraag. Deze kan de ook gerealiseerde 

energiebesparing (deels) opheffen of zelfs overstijgen. Op basis van de Klimaatmonitor (RWS) kan 

opgemaakt worden dat in de periode 2012-2016 het totale energieverbruik in Limburg is gedaald van 

165,37 PJ in 2012 tot 164,16 PJ in 2016. In deze periode was het energiegebruik in 2015 het laagst 

(160,99 PJ) en in 2013 het hoogst (172,56 PJ). Uit ons provinciale energiedashboard kunnen wij 

opmaken dat het energiegebruik in Limburg in 2015 (185,84 PJ) lager was dan in 2012 (195,18 PJ).  

 

Overigens geldt voor deze indicatoren hetgeen ook is opgemerkt bij de eerste aanbeveling. De Provincie 

is slechts één van de spelers in het veld – de CO2 reductie of het aantal m2 gesaneerde asbest is voor 

een onbekend deel aan de provinciale inzet toe te schrijven. De afhankelijkheid van derden, maar ook de 

autonome acties van derden maken het kwantificeren van de doelmatigheid van provinciaal beleid op dit 

vlak lastig, zo niet onmogelijk. 
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Met het vaststellen van het aanvalsplan Asbest en Energie (PS d.d. 5 februari 2018) is ingestemd met het 

weghalen van de schotten om de inzet van de middelen te flexibiliseren. In dit kader nemen wij de 

aanbeveling niet over. Het college zegt wel toe om na het zomerreces een nadere specificatie aan te 

leveren over de besteding van middelen aan asbest en aan energie. 

  

Tot slot wordt nog opgemerkt dat sinds de Programmabegroting 2018, zoals wettelijk bepaald (Besluit 

Begroting en Verantwoording) een dashboard met BBV-indicatoren een aparte bijlage vormt. In dit 

dashboard zijn twee indicatoren (met verwijzing naar de producten uit de begroting) zijnde  CO2-uitstoot 

en Productie hernieuwbare energie reeds opgenomen. Aantal m2 meter gesaneerd oppervlak dak zal 

worden toegevoegd in 2018. Op de website www.waarstaatjeprovincie.nl worden deze gegevens 

ontsloten, en zijn vergelijkingen met andere provincies te maken. De gedateerdheid van deze data (2015, 

meer actuele data zijn op dit moment niet beschikbaar) maakt de controlerende taak van uw Staten op 

basis van deze brongegevens lastig. Dit gegeven illustreert het onder de eerste aanbeveling genoemde 

spanningsveld tussen de normerende planning en control en de praktische uitvoering daarvan.  

 

Zoals bekend vinden op dit moment de onderhandelingen plaats voor het nationaal klimaatakkoord. Via 

IPO nemen ook wij deel aan deze onderhandelingen. Tevens proberen wij de Limburgse belangen via 

andere kanalen te borgen. De uitkomsten van de onderhandelingen zullen een belangrijke pijler zijn voor 

nieuw provinciaal beleid. Met de Limburgse aanpak gaan wij bijdragen aan het realiseren van de 

rijksdoelstelling van 49% CO2 reductie in 2030 t.o.v. 1990. Voor dit toekomstig beleid loopt bovendien 

een parallel traject, namelijk LEKTA (Limburgse Energie- en Klimaattransitie aanpak). LEKTA is de 

gezamenlijke aanpak van partijen gezamenlijk richting een CO2 neutraal Limburg. De provinciale bijdrage 

aan LEKTA zal sonderend na het zomerreces met uw Staten besproken worden. 
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Bijlage 2 - behorend bij antwoord op vraag 50 van de Volkspartij Limburg 

 

 

Categorie Medium Onderwerp Bedrag

Wettelijke bekendmakingen Diversen € 120.833,41
Totaal wettelijke bekendmakingen € 120.833,41

Overige mediabestedingen Brian Megens Facebook promotie Europe Calling € 360,00
Chapeau Brightlands Horizon evenement € 5.505,50
Chapeau Artikel NLZL in Chapeau magazine € 5.550,00
Chapeau Vier artikelen innovatiespecial € 10.400,00
Chapeau Advertorial Marijke Stultiens € 1.950,00
Claessens Advertenties BPL in lokale krantje Nuth en omstreken (omleidingen en afsluitingen wegen) € 1.638,00
Concentra media Advertentie open dag Gouvernement 05-02-17 € 1.042,00
Concentra media Advertenties BPL (omleidingen en afsluitingen wegen) € 9.075,00
Concentra media Advertenties spoorverdubbeling Heerlen-Landgraaf € 832,48
Dagblad de Limburger Advertentie aanbod Rutte III € 11.500,00
Facebook Promotie Facebook € 38,36
Facebook Promotie artikelen Facebook Provincie Limburg € 26,62
Facebook Advertentiekosten voor Dutch Earth Week € 107,98
FB4 Adverteerkosten Facebook voor Limburg Agenda € 2.444,00
FB4 Adverteerkosten Linkedin voor Limburg Agenda € 157,41
Financieel Dagblad Limburgse aanpak klimaatadaptatie € 7.600,00
gemeente Maastricht Ten behoeve van artikel in Chapeau over Tefaf New York * € 10.000,00
IVN Nederland Banner via Google add words € 2.000,00
IVN Nederland Gepromoot bericht via VVV Zuid-Limburg € 200,00
Jager Media Interview in magazine Stationslocaties Nederland 2017/2018 € 3.850,00
L1 Campagne carnavalsbob (tv- en radiospots en banners op app en website) € 10.000,00
L1 Campagne aandacht op de weg (tv- en radiospots, digitale banners op app en website en pre-roll) € 23.000,00
Loo TV Tweewekelijkse tv-serie Buitenring Parkstad € 26.809,20
Navenant Advertorial € 2.299,00
Navenant Redactioneel verhaal € 5.000,00
Techno Valley Magazine Ondernemer in Beeld € 2.000,00
Techno Valley Magazine Artikel € 2.420,00
Toerisme Belgisch Limburg Bijlage voor Aachener Zeitung en Rheinische Post, Duitse inspiratiebrochure * € 19.836,00
Toneelgroep Maastricht Pinkpop advertentie in De Limburger € 6.000,00
Van der Sterren Facebook promotie Europe Calling € 2.800,00
Volkskrant Advertentie aanbod Rutte III € 13.150,00
Week in week uit Bekendmaking tijdelijke kunstexposities en kunstrondleidingen € 1.100,00
Weekblad Goed Nieuws Advertenties BPL (omleidingen en afsluitingen wegen) € 1.566,79
Zuiderlucht Vooraankondiging (kwart pagina) € 410,00
Zuiderlucht Bijlage NRC * € 7.500,00
Zuiderlucht Bekendmaking tijdelijke kunstexposities en kunstrondleidingen € 3.520,00
Totaal overige mediabestedingen € 201.688,34

Andere uitgaven L1 Tour de Limbourg, subsidie € 65.000,00
L1 Registratie Knoevelemint € 13.295,00
Totaal € 78.295,00

Totaaluitgaven mediabestedingen € 400.816,75

* Provinciale bijdrage, andere partijen hebben ook een financiële bijdrage geleverd aan deze publicatie.


